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O knize 

Kniha zápisů ze schůzí obecního zastupitelstva Hostivice vedená v letech 1913 až 
1919 navazuje na nejstarší dochovanou knihou zápisů ze schůzí hostivického zastupitelstva 
vedenou v letech 1907 až 1913.1 Na rozdíl od předchozí knihy byl použit tiskopis s před-
tištěnými formuláři, pro označení obecního zastupitelstva byl použit starší výraz obecní 
výbor. Do knihy zapisoval obvykle obecní tajemník Jaroslav Najman. V roce 1919 se nove-
lizací obecního zřízení změnilo postavení rady, která se stala kolektivním orgánem. 
V závěru knihy je tak mimo předtištěné formuláře zapsáno několik schůzí obecní rady. 

Kniha zápisů byla při nesprávné skartaci starých písemností Městského úřadu 
Hostivice v 90. letech 20. století určena k likvidaci a z hromady připravené na vyhození ji 
zachránila pracovnice úřadu, která ji později předala Jiřímu Kučerovi. V listopadu 2011 
knihu převzal Státní okresní archiv Praha-západ (nyní Státní okresní archiv Praha-venkov), 
kde je uložena ve fondu Archiv obce Hostivice pod inv. č. 2. 

 

Části textu vycházející z předtisku v zápisové knize jsou v přepisu uvedeny šedým 
písmem. 

Přepis knihy je doplněn poznámkovým aparátem, který upřesňuje některé staré 
místní názvy a další skutečnosti. V poznámkách užívám výhradně současné názvy ulic 
a čísla popisná. 

 

 
1  Svazek č. H1 řady L Pramenů k hostivické historii. 
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Zápis 

sepsaný v místnosti u obecního úřadu v Hostivici dne 25. července 1913 
o schůzi výboru obecního. 
 
Sezení toho se súčastnili: 
Obecní starosta jako předseda: Tomáš Chlupatý. 
Obecní radní: Kubr František. 
Členové obecního výboru: c. a k. hospod. správce, p. Staněk, p. Kozák Josef, p. Šafařík 
Josef, p. Henych Josef, p. Nerad Karel, p. Kohoutek Jan, p. Vlasák Josef. 
 

Jednání: 
 
Když předsedající starosta obce zjistil, že byla schůze tato dle ustanovení čl. 42 obecního 
zřízení řádně svolána a že jest tolik údů výboru obecního pospolu, aby mohl výbor platná 
usnesení činiti, přikročeno  
 

k dennímu pořádku: 
 
1. Zápis o poslední schůzi konané dne … 19… přečten, schválen a podepsán. 
 
I. Zpráva starosty o úřadování za čas od poslední schůze. 
Týž sděluje, že ohledně změny regulační čáry u domu čp. 24 byl majiteli podán protest, 
o němž bude rozhodováno při bodu 3. Co se pak týče prodeje pozemku panu Rybovi, týž 
sice až dosud žádnou odpověď nedal, avšak dle všeho na místo ono asi nereaguje. Ohled-
ně zavedení stavební dávky byla zaopatřena pravidla, dle nichž se tato má vybírati 
a o nichž bude jednáno při odstavci 6. Stran vyzvání c. k. stavebního oddělení za úpravu 
cesty u pracháren bylo toto přípisem zdejším ze dne 19. června t. r. číslo 319 vyzváno, 
odpověď však nedošla; na stížnost do jednání vojenské stráže u pracháren, že na veřejné 
silnici jsou zastavováni klidně jdoucí, sdělilo c. k. armádní velitelství, že náprava učiněna 
bude. Konečně sděluje výsledek trávení křečků, s čímž spojené výlohy dle předložených 
stvrzenek činí celkem 11 K 40 h. 
 
II. Povolení nákladu na úpravu II. třídy pokračovací školy. 
Pan Kubr poukazuje, že zřízení II. třídy pokračovací školy bylo již dříve usneseno a že jest 
nyní nutno, aby potřebné věci k vyučování byly zakoupeny. Náklad truhlářský by činil 
270 K. Poněvač však náklad rozpočtem zřizovacím dožadovaný není kryt, navrhuje c. k. 
hospodářský správce, aby se věnoval obnos 150 K v rozpočtu obecním na účel ten stano-
vený. Návrh se přijímá. 
 
III. Odvolání majitelů domu čp. 24 do usnesení o změně regulační čáry. 
Odvolání se předčítá a v rozhovoru o předmětu tom zavedeném se vysvětluje, že v odvolá-
ní uváděné se na pravdě nezakládají, neboť na straně jižní ničeho majitelé domu neztrácí, 
spíše se nabývá, a při straně severní se musí počítati v krátké budoucnosti s otevřením 
nové ulice od nádraží, jež bude velmi frekventována, a proto se musí s dosti volnou ulicí 
počítati. Konečně dle staré regulační čáry mohli by majitelé vystoupiti do ulice téměř 
o 4 metry se stavbou, čímž by příchod do ulice velice stížen a od strany západní téměř 
znemožněn byl. Odvolání se zamítá. 
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IV. Žádost dělnické tělocvičné jednoty ze propůjčení obecní ohrádky na den 
17. srpna 1913. 
Žádosti se vyhovuje s podmínkou, že jednota za způsobenou škodu ručí. 
 
V. Schválení výše daru pro společnou národní sbírku. 
Pan Staněk navrhuje, aby k obnosu po obci vybranému z pokladny obecní na obnos 
50 K doplněno bylo. Návrh se schvaluje. 
 
VI. Schválení pravidel o vybírání stavební dávky a výše poplatků. 
Pravidla se předčítají a navržené poplatky dle místních poměrů upravují, načež se tyto 
jednohlasně schvalují. 
 
VII. Vyřízení žádostí o udělení práva domovského: 
a) obce Zlejčína za Frant. Donáta – přijímá se, 
b) obce Mochova za Bohumila Jouzu – odkládá se, 
c) okr. hejtmanství v Kladně o Barboře Radinové – přijímá se. 
 
VIII. Žádost Anny Procházkové za udělení odměny za úklid kanceláře a pokra-
čovací školy. 
Za úklid v pokračovací škole se žadatelce zapraví 50 K a současně s ní vyjednána paušální 
odměna. Za úklid kanceláře se jí zapraví 5 K. 
 
Volné návrhy a dotazy. 
I. Předčítá se dopis výhr. priv. bušť. dráhy, že prostě po pěšině kol buštěhradské dráhy 
od mlýna p. Štýbra do Jenečka vedoucí chození zakáže, což také vytýčením tabulek učinila. 
 
II. Pan Vlasák žádá, by vyzvána byla buštěhradská dráha, aby upravila hráz při nádražních 
kolejích za mlýnem p. Štýbra, a sice pořízením tarasu. 
 
III. Pan c. a k. hospodářský správce žádá, aby podána byla okresnímu výboru žádost, by 
týž upravil přejezd přes rozbitý nyní rigol z okresní silnice na cestu kol c. a k. dvora. Oba 
návrhy se schvalují. 
 
Tím schůze skončena. 
 
Tím byl denní pořádek úplně vyčerpán a poněvadž se nikdo více ke slovu nehlásí, byla 
schůze ukončena. 
Přečteno, schváleno a podepsáno. 
V … dne … 19… 

Starosta: 
Zapisovatel: 
Člen výboru: 
Člen výboru: 

Tom Chlupatý, Josef Vlasák, Josef Henych, Ant. Závora, Josef Kozák, Mulatsch, Fr. Kubr, 
Jan Kohoutek, Josef Šafařík 
Zapisovatel: 
 

Na skladě má „Závod tiskařský a vydavatelský“ v Roudnici n. L. – Skl. č. 74. I. 
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Zápis 

sepsaný v místnosti u obecního úřadu v Hostivici dne 20. listopadu 1913 
o schůzi výboru obecního. 
 
Sezení toho se súčastnili: 
Obecní starosta jako předseda: Tomáš Chlupatý. 
Obecní radní: Kubr František, Antonín Závora. 
Členové obecního výboru: c. a k. hospod. správce p. Mulač, Josef Šafařík, Karel Nerad, 
Josef Vlasák, Jan Kohoutek, Ant. Uhlík, Josef Henych, Josef Kozák. 
 

Jednání: 
 
Když předsedající starosta obce zjistil, že byla schůze tato dle ustanovení čl. 42 obecního 
zřízení řádně svolána a že jest tolik údů výboru obecního pospolu, aby mohl výbor platná 
usnesení činiti, přikročeno  
 

k dennímu pořádku: 
 
1. Zápis o poslední schůzi konané dne 25. července 1913 přečten, schválen a podepsán. 
 
I. Vyřízení c. a k. vrchní správy v Jenči ze dne 29. září 1913 číslo 2451, aby 
předložen byl návrh smlouvy na odprodej pozemku silnicí malojenečskou 
zabraný a aby knihovní pořádek v této záležitosti zaveden býti mohl, poněvač 
ředitelství c. k. soukromých statků na vyřízení věci té naléhá. 
Usneseno, aby pan c. k. evidenční geometr byl požádán za uspíšení zhotovení plánků. 
 
II. Vyzvání c. k. okresní školní rady v Kladně ze dne 14. října 1913 číslo 4206, 
aby zřízeny byly při II. a III. třídě pobočky a že zřízením jejich nevzejde žádný 
značný náklad, poněvač jsou zde k dispozici nejen místnosti, ale i potřebné 
zařízení. 
Pan starosta k tomu připomíná, že náklad se zřízením poboček by byl nepatrný, poněvač 
by vyžadoval pouze otop a úklid. Dále sděluje, že místní školní rada v sezení svém dne 
13. listopadu tohoto roku konaném přihlížejíce, že zde možno očekávati nadbytek žactva 
ve třídách jiných, aby žádáno bylo za zřízení poboček pohyblivých, čímž by se předešlo 
všem dlouhým formalitám se zřizováním poboček spojených a zároveň v případě potřeby 
pro tu kterou třídu se jich mohlo ihned použíti. Návrh se přijímá. 
 
III. Žádost pana Antonína Hakla za pronajmutí části pozemku proti jeho domu 
se nacházejícího a k rozšíření ulice určeného, na němž by zřídil zahrádku a tuto 
plotem ohradil. Týž se v žádosti své zavazuje, že na rozkaz obce plot ihned 
odstraní a pozemek k dispozici odevzdá.2 
Ve věci té zavedená debata a usneseno, aby mu byl za používání dílce vyměřen roční 
poplatek v obnosu 20 hal., a dovolení ku zřízení plotu se předává stavební komisi k vyjád-
ření. Oplocení se povoluje. 
 

 
2  Haklovi patřil dům Havlíčkova čp. 168. 
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IV. Žádost české učednické útulny ve Vídni za udělení příspěvku na zřízení 
učednického internátu. 
 
V. Žádost Sokolské župy Podbělohorské za udělení příspěvku na zřízení fondu 
pro výchovu mládeže škole odrostlé. 
 
VI. Žádost útulny slepých dívek na ostrově Kampě v Praze za udělení příspěvku. 
Pan Nerad navrhuje, aby žadatelům ad 4, 5, 6 a 7 věnováno bylo po 4 kor., ostatním pak 
žadatelům pod a), b), c), d) v odstavci VI uvedené po 2 kor. Žádosti c. k. okresní školní 
rady se nevyhovuje.3 
 
V. Žádost spolku pro zřízení a vydržování české dětské nemocnice na zakoupení 
losů (zasláno jich 25). 
Pan Uhlík navrhuje, aby bylo zakoupeno obcí 10 losů a tyto rozděleny byly učinlivým 
žákům pokračovací školy. V debatě rozpředené se návrh ten ku schválení nedoporučuje, 
jelikož by z rozdělení toho povstala nevraživost. Pan Nerad navrhuje, aby obec zakoupila 
těchto 10 losů pro sebe. Návrh se přijímá. 
 
VI. Po vydání pozvání došly ještě tyto žádosti: 
a) Národní Jednoty Pošumavské za udělení příspěvku. 
b) Řemeslnické a živnostenské jednoty ve Vídni za udělení příspěvku. 
c) Vídeňské Matice přátel českého tisku za udělení příspěvku. 
d) Spolku pro zbudování Husova pomníku v Praze o udělení příspěvku. 
e) c. k. okr. školní rady v Kladně za příspěvek pro nadaci syna učitele na podpo-
ření jeho v učení na vysokých školách. 
f) Městské rady v Horažďovicích za usnesení se a podání ohražení proti odkladu 
za úpravu platů učitelských. 
 
VI. Pan starosta oznamuje, že obdržel od armádního sboru přípis, týkající se 
přenocování mužstva, v němž má obec větší poplatek za přenocování zapraviti 
ze svého, a že udělal opatření, aby každý takový přenocoval v kanceláři. 
Zpráva se béře na vědomí. 
 
Volné návrhy a dotazy. 
Pan Závora žádá, aby nějakým způsobem upravena byla schůdnost cesty vedoucí od ná-
draží. 
Usneseno, že jakmile bude možno obdržeti povoz, pěšiny se vypopelují, úprava ulice od 
nádraží se ponechá na čas jarní. 
 
Pan Vlasák oznamuje, že proti domu paní Soukalové je podemleta hruška, kteráž by se 
měla obložiti, aby neuschla. Dále oznamuje, že jest tam hruška suchá, kteráž by se měla 
prodati a novým stromem vysaditi. Pan Kubr sděluje, že v úvoze jsou také suché stromy. 
 
Pan Vlasák sděluje, že u mlýna jest lucerna, s kterou se nesvítí, a aby tato předána byla 
do ulice vedoucí od domu paní Nitkové k domu p. Vlčka. 
 

 
3  Body programu jsou chybně číslovány v originálu. 
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Pan Vlasák a pan Závora si stěžují na velice rozvětvený podomní obchod a žádají, aby 
ve věci té učiněna přítrž, neboť jsou tím domácí obchodníci poškozováni. Dále činí návrh, 
aby od takovýchto byl vybírán poplatek; pan starosta uvede na příští schůzi tento bod 
na pořad. 
 
Tím byl denní pořádek úplně vyčerpán a poněvadž se nikdo více ke slovu nehlásí, byla 
schůze ukončena. 
Přečteno, schváleno a podepsáno. 
V Hostivici dne 20. listopadu 1913. 

Starosta: 
Člen výboru: 
Člen výboru: 

Tom Chlupatý, Josef Vlasák, Josef Henych, Ant. Závora, Josef Kozák, Mulatsch, Fr. Kubr, 
Jan Kohoutek, Josef Šafařík, Uhlík 
Zapisovatel: Najman 
 

Na skladě má „Závod tiskařský a vydavatelský“ v Roudnici n. L. – Skl. č. 74. I. 
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Zápis 

sepsaný v místnosti u obecního úřadu v Hostivici dne 30. prosince 1913 
o schůzi výboru obecního. 
 
Sezení toho se súčastnili: 
Obecní starosta jako předseda: Tomáš Chlupatý. 
Obecní radní: Kubr František, Štěp. Šafařík. 
Členové obecního výboru: Henych Josef, c. a k. hosp. spr. p. Mulač, Nerad Karel, Uhlík  
Antonín, Kohoutek Jan, Vlasák Josef. 
 

Jednání: 
 
Když předsedající starosta obce zjistil, že byla schůze tato dle ustanovení čl. 42 obecního 
zřízení řádně svolána a že jest tolik údů výboru obecního pospolu, aby mohl výbor platná 
usnesení činiti, přikročeno  
 

k dennímu pořádku: 
 
1. Zápis o poslední schůzi konané dne 30. prosince 1913 přečten, schválen a podepsán. 
 
I. Projednání obecního rozpočtu na rok 1914 a stanovení výše obecní přirážky. 
Nežli přikročeno bylo k projednávání rozpočtu, zjištěno, že týž byl ve smyslu § 72 z. ř. 
obec. po dobu 14 dnů k veřejnému nahlédnutí vyložen a že proti témuž žádných námitek 
podáno nebylo. Toliko část interesovaných občanů podala sobě žádost, aby v rozpočtu 
pamatováno bylo na upravení silnice vedoucí od čp. 118 k čp. 90,4 jakož o úpravu vodotečí 
v příčných ulicích. 
Dle předloženého navrženého rozpočtu činí příjem 782 kor. a vydání 6 547 K 44 hal., takže 
jest vykázán schodek 5 765 K 44 h, a poněvadž předepsaná daň obnáší 13 219 K 64 hal., 
jest zapotřebí 44% obecní přirážky ku krytí tohoto schodku. 
Obecní zastupitelstvo v dnešní schůzi své zavedlo o jednotlivých položkách debatu: Při 
položce úprava cest a úprava ulic navrhuje pan Uhlík, aby zvýšeny byly obecní přirážky na 
50 % a těchto 6 % aby věnováno bylo na úpravu ulic. Pan správce a pan Kubr navrhují, 
aby těchto 6 % bylo určeno na správu cest. Pan Nerad pak dává zprostředkující návrh, 
aby se zvýšení nečinilo, ale aby rovněž tak vysoký obnos byl na úpravu ulic vřazen každý 
rok a za obnos v rozpočtu uvedený upraven byl vršek. Pan Vlasák dodatečně žádá za zří-
zení nové studny místo stávající a stále znečištěné. K návrhu p. Kubra se rozpočet o 1 % 
zvyšuje, načež se rozpočet schvaluje a ustanoveno, aby schodek byl hražen 45% obecní 
přirážkou v roce 1914. 
 
II. Projednání školního rozpočtu pro rok 1914 a stanovení jeho úhrady. 
Místní školní rada v sezení svém dne 13. listopadu 1913 konaném sestavila školní rozpočet 
pro rok 1914, kterýž vykazuje schodek 2 580 K 10 h a k jehož krytí jest zapotřebí 11% 
přirážky. 
Školní rozpočet se jednohlasně schvaluje. 
 

 
4  Žižkova ulice. 
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III. Volba revizorů účtů obecních za rok 1913. 
Za revizory účtů zvoleni: pan správec, p. Nerad a p. Vlasák. 
 
IV. Žádost Antonína Svobody z Hostivice za udělení podpory. 
Pan starosta přednáší ústní žádost žadatelovu a p. Vlasák navrhuje, by se mu vyplácelo 
měsíčně 8 kor. Návrh se přijímá. 
 
V. Žádost Ústřední Matice Školské za udělení svatováclavského daru. 
Usneseno, aby věnováno bylo k návrhu p. Vlasáka 50 K a aby se po obci sbírka nekonala. 
 
Volné návrhy a dotazy. 
I. Předčítá se zamítavé rozhodnutí okresního výboru ohledně změny regulační čáry při 
čp. 24. Pan Kubr navrhuje, aby předvoláni byli manželé Jelínkovi za účelem stanovení jimi 
navrhovaného ústupku na špičce východní, případně bylo podáno odvolání ku správní 
zemské komisi. V rozhovoru o tom zavedeném usneseno, aby hleděno bylo co možno 
oboustrannému dorozumění. 
 
II. Pan starosta činí zmínku, že by se zde rád usadil lékař, že jest však nutno, aby věděl, 
jaké asi příjmy by zde měl. Probrány různé náhledy, načež má p. doktorovi p. starosta 
oznámit, že by zde měl v začátku asi 1 500 K. 
 
III. Pan Kubr navrhuje, aby zvýšen byl poplatek z hudeb. Pan Šafařík navrhuje, aby z jed-
né hudby byl stanoven poplatek 3 K. Návrh se schvaluje. 
 
IV. Pan Vlasák navrhuje, aby vybírány byly v obci zdejší poplatky z provozování obchodu 
obchodníky cizími provozovanými po obci zdejší. Usneseno přesvědčiti se, jak se podobné 
poplatky zavádějí, aby do příští schůze se o předmětu tom řádně jednati mohlo. 
 
Tím byl denní pořádek úplně vyčerpán a poněvadž se nikdo více ke slovu nehlásí, byla 
schůze ukončena. 
Přečteno, schváleno a podepsáno. 
V Hostivici dne 30. prosince 1913. 

Starosta: 
Člen výboru: 
Člen výboru: 

Tom Chlupatý, Fr. Kubr, Josef Vlasák, Henych Josef, Mulatsch, Štěp. Šafařík, Uhlík, Jan 
Kohoutek, Karel Nerad 
Zapisovatel: Najman 
 

Na skladě má „Závod tiskařský a vydavatelský“ v Roudnici n. L. – Skl. č. 74. I. 
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Zápis 

sepsaný v místnosti u obecního úřadu v Hostivici dne 20. února 1914 o schůzi 
výboru obecního. 
 
Sezení toho se súčastnili: 
Obecní starosta jako předseda: Tomáš Chlupatý. 
Obecní radní: Kubr František, Závora Antonín. 
Členové obecního výboru: c. a k. hospod. správce Mulač, p. Henych Josef, p. Vlasák Josef, 
p. Závora Antonín, p. Staněk Antonín, p. Kozák Josef, p. Nerad Karel, p. Uhlík  Antonín. 
 

Jednání: 
 
Když předsedající starosta obce zjistil, že byla schůze tato dle ustanovení čl. 42 obecního 
zřízení řádně svolána a že jest tolik údů výboru obecního pospolu, aby mohl výbor platná 
usnesení činiti, přikročeno  
 

k dennímu pořádku: 
 
1. Zápis o poslední schůzi konané dne … 19… přečten, schválen a podepsán. 
 
I. Zpráva o revizi účtů obecních. 
Za revidující výbor podává zprávu p. Nerad, kterýž oznamuje, že revise účtů obecních 
za rok 1913 provedena byla dne 17. února 1914, účty v jednotlivých položkách s doklady 
porovnány a vše v úplném pořádku shledáno. Dle uzávěrky účetní činil celkový příjem 
7 901 K 86 hal a vydání 7 315 K 12, takže pokladní hotovost obnáší 586 K 84 hal. Na 
nedoplatcích jest vykázán obnos 1 251 K 66 hal a na povinnostech 832 K, takže pokladní 
přebytek pro rok 1914 vykázán jest 1 005 K 76 hal. Se stanoviska této revise doporučuje 
účty ku schválení. Dále jest však nutno poukázati k tomu, že položka 977 K 17 h co nedo-
platek na školu jest zapravena. 
Zpráva se béře na vědomí. 
 
II. Schválení obecních účtů. 
Účty obecní se v základě podaného dobrozdání revisory účtů schvalují. 
 
III. Zadání úpravy vršku. 
Jak již ve schůzi obecního zastupitelstva ze dne 30. prosince 1913 bylo usneseno, má se 
letošním rokem upraviti vršek. Dle předloženého projektu mohl by býti upraven ve způ-
sobu rigolu, jehož náklad by činil 720 K. O předmětu zavedena debata a usneseno, aby 
zřízen byl rigol. Ku doplnění nějakých naskytnuvších se úprav zvolena komise, sestávající 
z pánů: p. Kubra, p. Vlasáka a p. Nerada a p. starosta. 
 
IV. Zadání zřízení nové studny. 
Zřízení nové studny bylo rovněž usneseno na schůzi obecního zastupitelstva ze dne 
30. prosince 1913 na parceli čk. 448/2 a dle předloženého projektu by vyžadovala nákladu 
120 K mimo pumpy. V rozhovoru o předmětu tom zavedeném usneseno studnu zříditi 
a ohledně pumpy si vyžádati cenníky firem. Prve, než se s prací započne, budiž i o tom 
vyrozuměna c. a k. hospodářská správa. 
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V. Úprava cest v obci. 
[…] 
 
VI. Zakoupení pumpy do skály. 
Pan starosta uvádí, že lamač kamene si stěžuje, že práce v lomu jest stěžována stálou 
zátopou, kteroužto vodu může vylévati pouze kbelíčkem, což vyžaduje velkou ztrátu času. 
Lamač kamene p. starostu žádal, by k vyčerpání vody mu byla do skály zakoupena pumpa. 
Záležitost odkládá se do schůze […].5 
 
VII. Schválení podmínek o provozování prací v lomu. 
Generální ředitelství výhr. buštěhradské dráhy přípise ze dne 19. ledna 1914 číslo 36 038 
dodává podmínky a řád o provozování v lomu, za kterýchžto podmínek chce dáti své svo-
lení ku provozování prací. Podmínky tyto jakožto i řád se doslovně předčítají a schvalují. 
 
VIII. Zakoupení potřebných věcí pro kancelář. 
Pan starosta uvádí, že dosavadní zařízení kanceláře neodpovídá jeho potřebám a že jest 
ještě mnoho potřeb, jež postupně budou se musit ještě zakoupiti. Jako nejnutnější potřeby 
jest v prvé řadě řádná pokladna, v níž by peníze obecní bezpečně uloženy býti mohly, 
a jest také zapotřebí bezpečného místa pro uložení cenných papírů a důležitých listin. Dále 
jest zapotřebí lampa, hodiny a vazba knih jako říšské a zemské zákony, obecní zájmy 
a jiné různé samosprávy se týkající knihy. Pan Vlasák navrhuje, aby dva nebo tři páni 
obhlídkou se přesvědčili o jich ceně. Pan Uhlík béře na se zakoupení pokladny. Usneseno 
tuto as do 200 K zakoupiti; hodiny a vazbu knih rovněž. 
 
IX. Žádost sboru dobrovolných hasičů za udělení příspěvku na zakoupení pot-
řebného nářadí. 
Usneseno věnovati sboru 100 K. 
 
X. Stížnost sboru dobrovolných hasičů pro nedodání přípřeží k požáru. 
Stížnost se předčítá a jest o ní zaveden rozhovor. Pan Závora navrhuje, aby byla vždy 
dána 1 přípřež od c. a k. dvora, pak by následovala vždy zase přípřež místního občana. 
Návrh se přijímá s dodatkem, že ten, kdo by jeti nechtěl, zapravil pokutu 10 K ve prospěch 
vyjevšího zástupce. 
 
XI. Žádosti za udělení práva domovského: 
a) obce Biřkova za Marii Suchou. 
Přijímá se. 
b) obce Podlešína za Julii Dvořákovou. 
Odkládá se. 
c) Železného Újezda za Václava Tomáška. 
Přijmut k jeho žádosti již dříve. 
 
XII. Žádost Marie Panoškové z Břevnova za udělení chudinské podpory. 
Odkládá se za účelem zjištění poměrů. 
 

 
5  Není zřejmé, o který z lomů jde. V bývalém lomu u ulice Za Mlýnem byl ve 30. letech zřízen rybník 

Ve Skále. Také v bývalém lomu v ulici U Vodárny existovala vodní plocha. 
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XIII. Vyzvání okresního výboru v Unhošti za usnesení se na prohlášení, že se 
bezplatně propůjčuje veřejný statek na postavení projektů k rozvádění elektric-
kého proudu. 
Odkládá se za tím, aby předem bylo se dorozuměno s vůkolními obcemi s okresem. 
 
XIV. Vyzvání okr. výboru na přesné úřadování při samosprávě. 
[…] 
 
Volné návrhy. 
Pan starosta oznamuje, že jest na ulici vystěhován Novotný a co má s ním počíti, jelikož 
dotyčný jest příslušníkem zdejším. Usneseno, by mu na ukrytí nábytku poukázána byla 
místnost v obecním domku zároveň co byt, ne však v nemocnici, rozumí se dočasně. 
 
Tím byl denní pořádek úplně vyčerpán a poněvadž se nikdo více ke slovu nehlásí, byla 
schůze ukončena. 
Přečteno, schváleno a podepsáno. 
V Hostivici dne 20. února 1914. 

Starosta: 
Člen výboru: 
Člen výboru: 

Tom Chlupatý, Ant. Staněk, Mulatsch, Frant. Kubr, Uhlík, Karel Nerad, Josef Kozák, Ant. 
Závora, Jos. Henych, Josef Vlasák 
Zapisovatel: J. Najman 
 

Na skladě má „Závod tiskařský a vydavatelský“ v Roudnici n. L. – Skl. č. 74. I. 
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Zápis 

sepsaný v místnosti u obecního úřadu v Hostivici dne 21. dubna 1914 o schů-
zi výboru obecního. 
 
Sezení toho se súčastnili: 
Obecní starosta jako předseda: Tom Chlupatý. 
Obecní radní: Fr. Kubr, Štěp. Šafařík, Ant. Závora. 
Členové obecního výboru: Šafařík Josef, Vlasák Josef, Kohoutek Jan, Uhlík  Antonín, Nerad 
Karel, Kozák Josef. 
 

Jednání: 
 
Když předsedající starosta obce zjistil, že byla schůze tato dle ustanovení čl. 42 obecního 
zřízení řádně svolána a že jest tolik údů výboru obecního pospolu, aby mohl výbor platná 
usnesení činiti, přikročeno  
 

k dennímu pořádku: 
 
1. Zápis o poslední schůzi konané dne … 19… přečten, schválen a podepsán. 
 
I.  Usnesení, jak naložiti s obecní pastouškou. 
Pan starosta oznamuje, že pastouška u domu p. Stádníkové hrozí sesutím, a že dnes se 
konala na místě komise, kteráž uznala, by se klenutí a přední zeď rozbourala a zadní 
hradební zeď zůstala stát. V rozhovoru o předmětu tom zavedeném a po podání různých 
náhledů usneseno, aby mlátek a chlév se rozboural a zadní zeď zůstala státi, takže 
zůstanou státi pouze obytné místnosti. Pan starosta však poukazuje, že již provedení 
tohoto usnesení bude státi peníze, kteréž nelze na ničem ušetřiti, a jest náhledu, by 
sesutím hrozící štít byl částečně opraven, klenutí sundáno, což by vyžadovalo náklad 
nepatrný, a míní, že by se tak mohlo státi, když tato co možno vyjetí se musí býti 
rozbourána celá. Náhled tento se přijímá.6 
 
II. Prohlášení o povolení pozemku obecního na stavbu objektů pro rozvádění 
elektrického proudu. 
Prohlášení se schvaluje. 
 
III. Žádost Barbory Mračkové za udělení koncese vetešnické. 
Žádosti se vyhovuje. 
 

 
6  Bývalá budova Potoční čp. 27, mezi domy čp. 26 a 74. Kompletně byla zbořena v roce 1940 poté, co 

se propadla střecha. 
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IV. Vyřízení přípisu. 
[…] 
 
Tím byl denní pořádek úplně vyčerpán a poněvadž se nikdo více ke slovu nehlásí, byla 
schůze ukončena. 
Přečteno, schváleno a podepsáno. 
V … dne … 19… 

Starosta: 
Člen výboru: 
Člen výboru: 

Tom Chlupatý, Josef Vlasák, Karel Nerad 
Zapisovatel:  
 

Na skladě má „Závod tiskařský a vydavatelský“ v Roudnici n. L. – Skl. č. 74. I. 
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Zápis 

sepsaný v místnosti u obecního úřadu v Hostivici dne 29. května 1914 o schů-
zi výboru obecního. 
 
Sezení toho se súčastnili: 
Obecní starosta jako předseda: pan Tomáš Chlupatý. 
Obecní radní: pan Závora Antonín, Kubr František. 
Členové obecního výboru: c. a k. hospodářská správce p. Mulač, pan Henych Josef, pan 
Šafařík Josef, pan Nerad Karel, pan Uhlík Antonín, pan Vlasák Josef. 
 

Jednání: 
 
Když předsedající starosta obce zjistil, že byla schůze tato dle ustanovení čl. 42 obecního 
zřízení řádně svolána a že jest tolik údů výboru obecního pospolu, aby mohl výbor platná 
usnesení činiti, přikročeno  
 

k dennímu pořádku: 
 
1. Zápis o poslední schůzi konané dne … 19… přečten, schválen a podepsán. 
 
I. Vyřízení přípisu c. k. notářství v Unhošti ohledně směny pozemků silnicí 
v Jenečku zabraných. 
V důsledku zavedení knihovního pořádku silnice v Jenečku,7 na níž obcí věnováno: od 
návsi čk. 447 díl ve výměře 8 a 82 m² a od veřejné cesty čk. 516 díl ve výměře 3 a 91 m². 
Od Josefa a Markéty Protivových zakoupena část zahrady čk. 439 ve výměře 28 m² a od 
c. k. velkostatku dílce od parcel čk. 422/1, 421, 415/1, 401 a část od stavební parceli čk. 
91, vše v úhrnné výměře 9 a 12 m², odstupuje pak obec c. a k. velkostatku dílec čk. 516 
ve výměře 64 m², takže výkup pozemků zabraných od c. a k. velkostatku zbývá 8 a 48 
m². Proto má býti stanovena cena kupní a vyvolán souhlas se směnou pozemku. 
Jednohlasně usneseno, že obec ustupuje od veřejného statku zabraný pozemek zdarma, 
na směnečnou část přistupuje. Ohledně stanovení výše ceny za 1 m² usneseno, by zave-
deno bylo jednání a nebude-li cena přesahovati 1 K za 1 čtverečný sáh, byla záležitost 
ku skoncování přivedena. 
 
II. Vyřízení přípisu od c. k. okresního výboru v Unhošti ze dne 28. dubna 1914 
č. 181, v němž vyznačeny a odstraněny býti mají zdravotní závady. 
Pan obvodní lékař v Hostouni podav zdravotnickou zprávu okresnímu výboru, vyznačil, že 
v obci zdejší by měly být zřízeny nejméně dvě studny s čerpadly, poukazuje na špatný 
odtok vody ve strouze obcí protékající.8 Okresní výbor pak poukazuje, by jednoduchou 
regulací nechala se závada odstraniti.  
V rozhovoru o předmětu tom zavedeném usneseno odpověděti, že jedna studna se ještě 
letošním rokem zřídí a jednoduchá regulace upravena. Další závady budou pořadem od-
straňovány. 
 

 
7  Ulice Novotného. 
8  Strouhou se rozuměl Jenečský potok. 
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III. Vyřízení podaných žádostí: 
a) Ladislava Kučery za povolení ku kapitalisaci úrazové renty. 
Týž ve své žádosti uvádí, že béře měsíčně 6 K 77 h a že za vyplacený obnos by si buď 
koupil, anebo vystavěl domek. Za účelem dalšího šetření odloženo do schůze příští. 
 
b) Marie Nekvapilové za udělení chudinské podpory. 
Ve své žádosti uvádí své stáří 68 roků a neschopnost ku práci, následkem čehož žádá, by jí 
udělena byla chudinská podpora. Usneseno věnovati jí 6 kor. měsíčně. 
 
c) Městského úřadu v Unhošti ze dne 3. března 1914 čís. 711 za udělení práva 
domovského Josefu Himlovi krejčímu. 
Týž jest 1874 rozený, tudíž svéprávný a v obci zdejší bydlí nepřetržitě od 1. března 1904. 
Jiných důvodů vylučujících nestává. – Přijímá se. 
 
d) Obce Litovic ze dne 29. dubna 1914 čís. 402 za udělení práva domovského 
Antonínu Závorovi. 
Týž jest narozen 1879 a v obci zdejší bydlí nepřetržitě od roku 1882. Důvodů vylučujících 
nestává. – Přijímá se. 
 
e) Polit. org. soc. demokratické za propůjčení obecní ohrádky. 
Tato organizace míní dne 14. června tohoto roku pořádati tábor lidu pod širým nebem 
a k tomu účelu žádá za propůjčení obecní ohrádky. Žádosti se vyhovuje s podmínkou, že 
jednota za způsobenou škodu ručí. 
 
f) Josefa Procházky za úklid II. třídy pokračovací školy. 
Týž uvádí, že za odměnu dříve pro jednu třídu této školy stanovenou uklízí a vytápí třídy 
dvě, a žádá, by mu odměna dle toho upravena byla. Pan Kubr navrhuje, aby za druhou 
třídu se mu přidalo 25 K, oproti tomu však jest povinen z obecní ohrádky jako nájem 
zapravovati 12 K ročně. Návrh se schvaluje. 
 
IV. Sdělení o úpravě vršku a opravě mostku. 
Pan starosta referuje o úpravě vršku a poukazuje, že jest nutno opraviti mostek z ohrádky 
proti škole ústící a mostek u mlýna Peterkova. Pan Nerad navrhuje opravu mostku u kos-
tela. Návrhy se schvalují. Co se týče úpravy vršku, navrhuje p. Nerad, by zbylý materiál byl 
rozházen na místech potřebných, čímž by se pěšina upravila a pak vypopelovala. Jedno-
hlasně přijato. 
 
V. Návrh na zřízení spojovací silnice od domu p. Vlčka přes vršek s vyústěním 
u kravína na říšskou silnici.9 
Pan starosta objasňuje tento projekt následovně: Všeobecně známa jest téměř naprostá 
nesjízdnost novou ulicí od domu čp. 90 k domu paní Nitkové, dále přes vršek k domu 
p. Škvora ku kravínu a kol něho. Přimlouvá se, by projekt tento obecní zastupitelstvo vzalo 
za svůj, uváděje značné jeho výhody spočívají v tom, že náklad na zřízení této silnice by 
vyžadoval sice okrouhle as 8 000 K, leč obec by pak svého času obdržela od okresního 
výboru polovici stavebního nákladu, poněvač by okres tuto silnici do své režie přijmouti byl 
povinen, o čemž ovšem předem by musilo předcházeti dorozumívací jednání. Další výhoda 
jest ta, že dosavadní ulice by zůstala navždy v režii obce udržování, její pohltí mnoho 

 
9  Ulice Žižkova, Palackého a Cihlářská. 



PRAMENY K HOSTIVICKÉ HISTORII – řada L – svazek č. H2 
Kniha zápisů ze schůzí obecního zastupitelstva Hostivice 1913–1919 19 
 

 

 

nákladu, tímto projektem však se tomu předejde. Konečně poukazuje na schátralost 
a nebezpečnost mostku proti domu p. Nekoly, který by musil sice tak jako tak řádně 
upraven býti, v tomto případě však než jednou, ostatní by pak bylo věcí okresu. Dále 
poukazuje, že veškerý náklad stavební by musila nésti obec ze svého, poněvač okres má 
více silnic v projektu již po více roků a nemohl by nyní ničím přispívati. 
Pan Kubr v této záležitosti navrhuje zavedení jednání s okresním výborem a zda by okres 
pak také po převzetí do vlastní správy nahradila 50 % stavebního nákladu. 
Návrh se jednohlasně schvaluje. 
 

Pan Henych žádá za upozornění skalníka, že není dovoleno v břehu u dráhy lámati kámen. 
 
VI. Zřízení reservního fondu na úhradu schodků vzniklých kolísavostí daně 
výdělkové. 
Předčítá se vyzvání zemské správní komise ze dne 17. dubna 1914 č. 107.523 ai 1913, 
v němž se zřizování podobných fondů odporučuje. 
Odloženo na dobu pozdější. 
 
VII. Zřízení mostu z říšské silnice na cestu do obecní skály. 
Pan Kubr navrhuje zřízení mostku nákladem obce a zavedení jednání o připsání cesty 
do skály v majetek obce. Návrh se schvaluje. 
 
Volné návrhy a dotazy. 
Pan Vlasák poukazuje, že by bylo zapotřebí obarviti plot u obecní ohrádky. Usneseno 
obarviti pouze stojany. 
 

Pan Kubr poukazuje, že v obecních cestách jsou kameny překážející velice v jízdě. Usnese-
no, aby byl kámen sebrán a na místa potřebná dodán. 
 

Pan Uhlík uvádí, za jakých zvlášť výhodných podmínek byly stavěny t. zv. jubilejní školy, 
a jest náhledu, že by snad bylo dobře vyzkoušet, zda by se nechalo něčeho vyzískat, když 
by se jaksi pomýšlelo na stavbu měšťanské školy. Usneseno, by po obsazení místa novým 
okresním hejtmanem odebrali se pánové k přezvědění, a to p. starosta, p. Kubr a p. Uhlík. 
 

Pan Závora a p. Vlasák si stěžují do velice rozvětveného neoprávněného podomního 
obchodu a žádají nápravu. Pan Vlasák poukazuje, z jakých nezdravých místností prodává 
pí Čermáková zeleninu. 
 
Tím byl denní pořádek úplně vyčerpán a poněvadž se nikdo více ke slovu nehlásí, byla 
schůze ukončena. 
Přečteno, schváleno a podepsáno. 
V … dne … 19… 

Starosta: 
Tom Chlupatý 
Člen výboru: 
Člen výboru: 

Josef Vlasák, Jos. Henych, Ant. Závora, Karel Nerad, Mulatsch, Fr. Kubr, Josef Šafařík, Ant. 
Uhlík 
Zapisovatel: Najman 
 

Na skladě má „Závod tiskařský a vydavatelský“ v Roudnici n. L. – Skl. č. 74. I. 
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Zápis 

sepsaný v místnosti u obecního úřadu v Hostivici dne 21. srpna 1914 o schůzi 
výboru obecního. 
 
Sezení toho se súčastnili: 
Obecní starosta jako předseda: Tomáš Chlupatý. 
Obecní radní: Kubr František. 
Členové obecního výboru: Uhlík Antonín, Henych Josef, Mulač c. a k. správce, Kohoutek 
Jan, Kozák Josef, Nerad Karel, Kalina Matěj. 
 

Jednání: 
 
Když předsedající starosta obce zjistil, že byla schůze tato dle ustanovení čl. 42 obecního 
zřízení řádně svolána a že jest tolik údů výboru obecního pospolu, aby mohl výbor platná 
usnesení činiti, přikročeno  
 

k dennímu pořádku: 
 
1. Zápis o poslední schůzi konané dne … 19… přečten, schválen a podepsán. 
 
I. Provedení volby I. radního. 
C. k. okresní hejtmanství v Kladně výnosem ze dne 11. srpna 1914 číslo 41.956 zrušilo 
v základě § 36 a 40 volbu I. radního a nařídilo okamžité provedení volby nové. 
Po podání zprávy panem starostou o poměrech nynějších přikročilo se k volbě. Z 9 ode-
vzdaných lístků zní 8 na jméno pana Josefa Kozáka a 1 na jméno Josefa Henycha. 
Pan Josef Kozák důvěrou mu svěřený úřad přijímá a žádá, by mu pro jeho úkol ostatní 
pánové nápomocni byli. 
 
Pan starosta poukazuje, jaké výsledky by mohly býti, kdyby obecní zastupitelstvo se 
usneslo na nutné přítomnosti pana starosty: Obecní zastupitelstvo se usnáší podati k pří-
slušným úřadům žádost o ponechání pana starosty v nynějším jeho úkolu. 
 
II. Žádost Marie Maternové za udělení chudinské podpory. 
Usneseno věnovati jí 5 K měsíčně. 
 
III. Žádost Magdaleny Suché za udělení chudinské podpory. 
Usneseno věnovati jí rovněž 5 K měsíčně. 
 
Volné návrhy a dotazy. 
Pan Uhlík sděluje vyzvání okresní školní rady na vyučování a opatření školních dětí. Dále 
uvádí, že c. k. okresní hejtman dával na uváženou, by bylo v obcích uvažováno, zda by se 
mohly zříditi pro malé děti školky po mužích do zbraně povolaných. 
Usneseno, že záležitost ta oddaluje na dobu pozdější, poněvadž dosud není toho nutnost. 
 
Pan Kohoutek žádá za učinění bezpečnostních opatření poukazuje, že v nových domcích 
u nádraží není téměř jediného muže. Pan starosta sděluje, že ustanovil pro případ potřeby 
bezpečnostní policie prozatímně hasičský sbor. 
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Obecní zastupitelstvo se usnáší, že obecní strážník bude konati výhradně bezpečnostní 
službu a v noci mimo to vždy 4 občané dle pořadu, jenž zdělán bude. Strážník bude hlídati 
od rána do večera, hlídka v noci za kontroly policejního komisara. Dále jest nutno zříditi 
místnost co strážnici, za níž ustanovena prozatím škola. 
 
Poněvadž návrhů jiných nebylo, prohlášena jest schůze za skončenou. 
 
Tom Chlupatý, starosta, Karel Nerad, Jan Kohoutek 
Zapisovatel: Najman 
 
Tím byl denní pořádek úplně vyčerpán a poněvadž se nikdo více ke slovu nehlásí, byla 
schůze ukončena. 
Přečteno, schváleno a podepsáno. 
V … dne … 19… 

Starosta: 
Člen výboru: 
Člen výboru: 

Zapisovatel:  
 

Na skladě má „Závod tiskařský a vydavatelský“ v Roudnici n. L. – Skl. č. 74. I. 
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Zápis 

sepsaný v místnosti u obecního úřadu v Hostivici dne 31. srpna 1914 o schůzi 
výboru obecního. 
 
Sezení toho se súčastnili: 
Obecní starosta jako předseda: Tomáš Chlupatý. 
Obecní radní: Kozák. 
Členové obecního výboru: pan Uhlík, pan Mulač, pan Vlasák, pan Kubr, pan Nerad, pan 
Kohoutek. 
 

Jednání: 
 
Když předsedající starosta obce zjistil, že byla schůze tato dle ustanovení čl. 42 obecního 
zřízení řádně svolána a že jest tolik údů výboru obecního pospolu, aby mohl výbor platná 
usnesení činiti, přikročeno  
 

k dennímu pořádku: 
 
1. Zápis o poslední schůzi konané dne 21. srpna 1914 přečten, schválen a podepsán. 
 
II. Ustanovení zdravotní komise. 
C. k. hejtmanství v Kladně přípisem ze dne 24. srpna 1914 číslo 44.116 nařídilo činnost 
zdravotní komise, do níž zvoleni pánové: pan Vlasák Josef, pan Josef Henych a pan […]. 
 
III. Zřízení isolační místnosti. 
Výše citovaným přípisem nařízena též úprava issolační místnosti s potřebnými dessin-
fekčními prostředky. O předmětu zaveden rozhovor a usneseno, aby postaven byl nový 
issolační domek na obecním pozemku za továrnou v rozměru asi 8 × 5 m, sestávající 
s issolační světnice, síňky a jedné světnice. Na úhradu postavení issolačního baráku 
vzešlých, usneseno vypůjčiti si kmenové jmění. Aby nahražen byl úbytek vzešlý použitím 
kmenového jmění, budou obyvatelé v obecním domku platiti nájem.10 
 
IV. Propracování usnesení o vykonávání nočních hlídek. 
Občané konati budou hlídku dle abecedního pořádku, a sice od 9 hod. večer do 4 hod. do 
rána. Od 1. října pak od 8 hodin večer. Hlídkou povinní budou vždy předem vyrozuměni 
a započne se s hlídkou od 1. září. Kdo by se vzpíral hlídku nastoupiti, propadá pokutě 5 K 
a při opětování se zdvojnásobuje. Dovoluje se, že si jest možno za sebe zjednati zástupce. 
 
Volné návrhy. 
Pan Nerad se dotazuje, zda jest již postavena studna u Nekolovic. Pan starosta poukazuje, 
že nařídil staviteli, by ji postavil. 
 
Pan Kubr žádá, by ku zdravotní prohlídce po obci povolán byl též obvodní lékař. Pan 
starosta k tomu připomíná, že bude hleděti, by prohlídka ta stanovena byla s komisí pro 
stavbu issolačního baráku. 

 
10  Na základě tohoto usnesení byl postaven dům U Vodárny čp. 192. 
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Poněvadž návrhů jiných nebylo, prohlášena jest schůze za skončenou. 
 
Tom Chlupatý, starosta, Karel Nerad, Josef Vlasák 
Zapisovatel: Najman 
 
Tím byl denní pořádek úplně vyčerpán a poněvadž se nikdo více ke slovu nehlásí, byla 
schůze ukončena. 
Přečteno, schváleno a podepsáno. 
V … dne … 19… 

Starosta: 
Člen výboru: 
Člen výboru: 

Zapisovatel:  
 

Na skladě má „Závod tiskařský a vydavatelský“ v Roudnici n. L. – Skl. č. 74. I. 
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Zápis 

sepsaný v místnosti u obecního úřadu v Hostivici dne 14. listopadu 1914 
o mimořádně nutné schůzi výboru obecního. 
 
Sezení toho se súčastnili: 
Obecní starosta jako předseda: Tomáš Chlupatý. 
Obecní radní: … 
Členové obecního výboru: p. Mulač c. a k. hospod. správce, p. Josef Šafařík, p. František 
Kubr, p. Josef Vlasák, p. Josef Henych, p. Antonín Uhlík, p. Karel Nerad. 
 

Jednání: 
 
Když předsedající starosta obce zjistil, že byla schůze tato dle ustanovení čl. 42 obecního 
zřízení řádně svolána a že jest tolik údů výboru obecního pospolu, aby mohl výbor platná 
usnesení činiti, přikročeno  
 

k dennímu pořádku: 
 
1. Zápis o poslední schůzi konané dne 21. srpna 1914 přečten, schválen a podepsán. 
 
Usnesení o stravování haličských uprchlíků. 
Následkem ubytování 50 uprchlíků z Haliče jest nutno postarati se o jich stravování. Dle 
oznámení c. k. okr. hejtmanství v Kladně připadá na jednu osobu náhrada obnosem 
70 hal. Dle šetření provedeného u dotyčných uprchlíků byli by tito nejraději, kdyby jim 
obnos 70 hal. byl vyplácen, za čež by oni se sami dle svého způsobu stravovali. V důsledku 
toho jest nutno postarati se o potřebnou sumu peněz, které vyžaduje denně 35 K, než-li 
stát příspěvky zapravovati bude. 
Pan Nerad jest náhledu toho, že při dobré vůli by se nechaly peníze nejsnadněji sehnati, 
když by majetnější občané poskytli jisté obnosy, z nichž by se pak dotyčným zapravil úrok 
4 %. 
Pan Uhlík náhled tento schvaluje a činí dodatečný návrh, by u c. k. okr. hejtmanství bylo 
zakročeno, kdy příspěvek státem vyplácen bude, a zda by bylo možno dáti záložně příkaz, 
aby tato vyplatila kmenové jmění na úhradu stravování. 
Přijímá se pak náhled pana Nerada i s dovětkem p. Uhlíka. 
Pan starosta se dotazuje, zda se má uprchlíkům příspěvek vypláceti. Usneseno, by obnos 
ten jim vyplácen byl, ale jen do té doby, pokud by ze strany jich nebylo toho nadužíváno. 
Dále p. starosta žádá, jakým způsobem má se krýti topivo pro tytéž uprchlíky. Usneseno, 
by nyní zakoupené uhlí bylo zaplaceno obcí a pak na nich žádáno, by si jej platili sami, 
jenom v obydlených místnostech. 
Na další jednání dává se p. starostovi plná moc, by konal, co za dobré uzná. 
 
Skončeno a podepsáno. 
 
Tom Chlupatý, starosta, Mulatsch, Karel Nerad, Josef Vlasák, Uhlík, Henych Josef, Fr. 
Kubr, Josef Šafařík 
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Tím byl denní pořádek úplně vyčerpán a poněvadž se nikdo více ke slovu nehlásí, byla 
schůze ukončena. 
Přečteno, schváleno a podepsáno. 
V … dne … 19… 

Starosta: 
Člen výboru: 
Člen výboru: 

Zapisovatel:  
 

Na skladě má „Závod tiskařský a vydavatelský“ v Roudnici n. L. – Skl. č. 74. I. 
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Zápis 

sepsaný v místnosti u obecního úřadu v Hostivici dne 19. listopadu 1914 
o schůzi výboru obecního. 
 
Sezení toho se súčastnili: 
Obecní starosta jako předseda: p. Tomáš Chlupatý. 
Obecní radní: p. Šafařík Štěpán. 
Členové obecního výboru: pan Henych Josef, pan Kohoutek Jan, pan Uhlík Antonín, pan 
Šafařík Josef, pan Mulač Karel, pan Nerad Karel, pan Vlasák Josef, pan Kalina Matěj. 
 

Jednání: 
 
Když předsedající starosta obce zjistil, že byla schůze tato dle ustanovení čl. 42 obecního 
zřízení řádně svolána a že jest tolik údů výboru obecního pospolu, aby mohl výbor platná 
usnesení činiti, přikročeno  
 

k dennímu pořádku: 
 
1. Zápis o poslední schůzi konané dne … 19… přečten, schválen a podepsán. 
 
I. Usnesení o výpůjčce kmenového jmění na stavbu issolačního pavilonu a ja-
kým způsobem výpůjčka hrazena bude. 
Okresní výbor v sezení svém neschválil usnesení obecního zastupitelstva ze dne 31. srpna 
1914 o výpůjčce kmenového jmění, poněvadž nebyl přítomen dostatečný počet členů. Dále 
žádá okresní výbor, by obecní zastupitelstvo se usneslo, jakým způsobem a v jakých 
lhůtách splacena bude výpůjčka, poněvač kmenové jmění musí zůstati neztenčeno, a aby 
obec opravy a pojistné hradila z prostředků obecních. 
V novém projednání této záležitosti usnáší se obecní zastupitelstvo v sezení svém dnešního 
dne konaném, že výpůjčka hrazena bude ve 4% splátkách a že vydržování a pojistné hra-
diti se bude z prostředků obecních. 
 
II. Žádost Antonína Houdka za udělení práva domovského. 
Týž se mimo nejstaršího syna, již svéprávného, i s rodinou ve svazek domovský se přijímá. 
 
III. Žádost Kateřiny Procházkové za udělení chudinské podpory. 
Usneseno věnovati jí 5 K měsíčně. 
 
IV. Žádost Marie Panuškové za udělení chudinské podpory. 
Usneseno věnovati jí měsíčně 6 K. 
 
Volné návrhy a dotazy. 
Pan starosta poukazuje na vyzvání c. k. místodržitelství ohledně upisování válečné půjčky 
a vypočítává zajištění této státní půjčky. Apeluje pak na pány členy, by v okruhu svých 
známých přičinili se o zajištění v nynější době vkladu na místě nejjistějším. Pan Uhlík 
navrhuje, by obecní úřad vyzval správu školy, by táž vyzvala a upozornila děti, jež vklady 
své u poštovní spořitelny uloženy mají, že mohou úpisy tam provésti, poněvadž úrok by 
byl mnohem větší. Pan starosta dále sděluje, že pošle provolání po obci. 
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Pan Šafařík Štěpán žádá o upravení mostu u Nekolovic. Pan Vlasák připomíná, že týž jest 
opraven. Zpráva vzata k vědomí. 
 
Pan Uhlík sděluje, že zapůjčil rodině uprchlíků kamínka, a žádá, by tato byla vedena v evi-
denci. 
 
Pan Vlasák poukazuje na nařízení o zabezpečení veliké čistoty, kteráž se však nezacho-
vává. Se stran pánů se poukazuje, že není možno aspoň z větší části odpomoci; p. Nerad 
poukazuje, že vytékají odpadky a výkaly z kasáren, a žádá, by obecní úřad v té věci zakro-
čil. Obecní úřad učiní potřebné kroky. 
 
Pan Kalina poukazuje na velikou nečistotu mezi hostinci p. Řípy a p. Procházky11 a jest 
toho přání, by závada ta odstraněna býti mohla. Pan Vlasák navrhuje, by zdravotní komise 
závady takové zjistila a odstranění jich nařídila. 
 
Skončeno a podepsáno. 
 
Tom Chlupatý, starosta, Mulatsch, M. Kalina, Josef Vlasák, Henych Josef, Jan Kohoutek, 
Josef Šafařík, Ant. Uhlík  
 
Tím byl denní pořádek úplně vyčerpán a poněvadž se nikdo více ke slovu nehlásí, byla 
schůze ukončena. 
Přečteno, schváleno a podepsáno. 
V … dne … 19… 

Starosta: 
Člen výboru: 
Člen výboru: 

Zapisovatel:  
 

Na skladě má „Závod tiskařský a vydavatelský“ v Roudnici n. L. – Skl. č. 74. I. 

 

 
11  Ulice K Nádraží mezi domy čp. 115 a 121. 
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Zápis 

sepsaný v místnosti u obecního úřadu v Hostivici dne 28. prosince 1914 
o schůzi výboru obecního. 
 
Sezení toho se súčastnili: 
Obecní starosta jako předseda: p. Tomáš Chlupatý. 
Obecní radní: p. Šafařík Štěpán. 
Členové obecního výboru: p. Kohoutek Jan, p. Mulatsch c. k. správce, p. Kalina Matěj, 

p. Vlasák Josef, p. Nerad Karel, p. Uhlík Antonín, p. Kubr František. 
Nedostavili a neomluveni jsou pánové: p. Kozák Josef, p. Šafařík Josef, p. Henych Josef. 
P. Staněk nemocen. 

Jednání: 
 
Když předsedající starosta obce zjistil, že byla schůze tato dle ustanovení čl. 42 obecního 
zřízení řádně svolána a že jest tolik údů výboru obecního pospolu, aby mohl výbor platná 
usnesení činiti, přikročeno  
 

k dennímu pořádku: 
 
1. Zápis o poslední schůzi konané dne … 19… přečten, schválen a podepsán. 
 
I. Žádosti za udělení příspěvku: 
a) Národní jednoty Severočeské, 
b) Národní jednoty Pošumavské, 
c) Ústřední Matice Školské, 
d) Spolku Komenský ve Vídni. 
Usneseno věnovati každému spolku o 1 K více, nežli bylo dáno loni. 
 
II. Zvolení revizorů účtů za rok 1914. 
Zvoleni jsou p. správce, p. Kubr a pan Uhlík. 
 
III. Projednání obecního rozpočtu pro rok 1915 a stanovení výše přirážky. 
Rozpočet obecní dle návrhu vykazuje příjem 573 K a vydání 7 448 K 44 hal, takže schodek 
vykazuje obnos 6 875 K 44 hal. Ku krytí tohoto schodku by bylo zapotřebí 52% obecní 
přirážky. 
Pan Nerad navrhuje, aby do rozpočtu pojata byla položka na válečné výdaje obnosem 
500 K. Návrh se přijímá. 
Dále se povoluje tajemníkovi 100 K ročně drahotního příspěvku. 
Jednotlivé položky rozpočtu se předčítají a dle potřeby upravují. V důsledku toho vykazuje 
se schodek obnosem 7 475 K 44 hal a jest tudíž nutno, aby stanovena byla 75% přirážka 
ku všem přímým daním v obci předepsaným mimo osobní daně z příjmu, kteráž od přirá-
žek samosprávných osvobozena jest. 
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Volné návrhy a dotazy. 
Pan Vlasák žádá, zda by nebylo záhodno požádati c. a k. vrchní správu o to, by pro rok 
1915 nepřijímala kárance, poněvač jest zde zdůstatek pracovních sil. Pan c. a k. hospo-
dářský správce se nestaví sice proti návrhu, jest však toho náhledu, že by to byla marná 
námaha, poněvač jest zde naprostý nedostatek sil u c. a k. dvora. Po podání různých 
náhledů v této záležitosti usneseno, že se zavede jednání dle vzešlých okolností. 
 
Skončeno a podepsáno. 
Tom Chlupatý, starosta, Fr. Kubr, Kalina, Mulatsch, Štěp. Šafařík, Uhlík, Josef Vlasák, Karel 
Nerad, Jan Kohoutek 
Najman zapisovatel 
 
Tím byl denní pořádek úplně vyčerpán a poněvadž se nikdo více ke slovu nehlásí, byla 
schůze ukončena. 
Přečteno, schváleno a podepsáno. 
V … dne … 19… 

Starosta: 
Člen výboru: 
Člen výboru: 

Zapisovatel:  
 

Na skladě má „Závod tiskařský a vydavatelský“ v Roudnici n. L. – Skl. č. 74. I. 
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Zápis 

sepsaný v místnosti u obecního úřadu v Hostivici dne 16. března 1915 o schů-
zi výboru obecního. 
 
Sezení toho se súčastnili: 
Obecní starosta jako předseda: Tom Chlupatý. 
Obecní radní: Šafařík Štěpán, Kozák Josef. 
Členové obecního výboru: p. Karel Mulatsch c. a k. hosp. správce, p. Kohoutek Jan, 

p. Kalina Matěj, p. Vlasák Josef, p. Kubr František, p. Uhlík Antonín. 
 

Jednání: 
 
Když předsedající starosta obce zjistil, že byla schůze tato dle ustanovení čl. 42 obecního 
zřízení řádně svolána a že jest tolik údů výboru obecního pospolu, aby mohl výbor platná 
usnesení činiti, přikročeno  
 

k dennímu pořádku: 
 
1. Zápis o poslední schůzi konané dne … 19… přečten, schválen a podepsán. 
 
Před započetím jednání předsedající oznamuje, že z řady pánů členů obecního zastupitel-
stva zemřel pan Antonín Staněk, člen I. sboru, a žádá, by přítomní pánové povstání vzdali 
poslední vzpomínku svému bývalému členu. 
Přítomní povstávají. 
Na to pak oznamuje, že na uprázdněné místo po panu Staňkovi v základě § 22 zřízení 
obecního povolal pana Františka Trýbu, rolníka, kterýž při posledních volbách zvolen byl 
za I. náhradníka. 
Přikročeno pak k pořadu dnešního jednání:  
 
I. Projednání a schválení smlouvy s buštěhradskou drahou ohledně výkupu 
pozemků při rozšiřování nádraží v roce 1912 zabraných. 
Smlouva, jejíž opis je pořízen a u obecního úřadu uložen, se doslovně předčítá. 
Oproti této smlouvě se činí námitky, že pozemky byly zabrány již v roce 1912 dnem 
1. května a že od té doby má býti též hrazen z kupní ceny úrok. Vzhledem k nejasnosti 
věci usneseno schválení smlouvy odložiti a vyžádati si protokol, který při uzavření prodeje 
sepsán byl. 
 
II. Žádosti za udělení práva domovského: 
a) obce Pičína pro Františka Strniště, 
b) obce Buštěhradu pro Antonína Oplta. 
Poněvač nestává žádných vylučujících důvodů proti těmže, přijímají se. 
 
III. Žádost Tomáše Staňka z Ješetic za zvýšení chudinské podpory. 
Usneseno, by se mu mimořádně udělilo měsíčně o 2 K více k jeho dosavadní chudinské 
podpoře. 
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IV. Žádost spolku pro udržování dětské nemocnice za udělení příspěvku. 
Usneseno věnovati 2 K. 
 
V. Usnesení o zdefinování pobočky při IV. třídě. 
Zdefinování pobočky schváleno.12 
 
VI. Usnesení o zakoupení a zařízení pamětní knihy. 
Pan starosta poukazuje na důležitost založení pamětní knihy pro obec a žádá, zda by se 
měla táž poříditi. Usneseno pamětní knihu zavésti, prozatím v podobě poznámek. 
 
VII. Zpráva revizorů účtů obecních za rok 1914 a schválení těchže. 
Za revizory podává zprávu p. c. a k. hospod. správce, kterýž sděluje, že účty byly shledány 
v úplném pořádku, s doklady porovnány a doporučuje účty ku jejich schválení. 
Účty se pak jednohlasně schvalují. 
 
VIII. Vyzvání okresního výboru za udělení příspěvku pro fond trvalých invalidů. 
Usneseno žádost odložiti do příští schůze, až bude zjištěna ve věci té řádná diversita. 
 
IX. Žádost Josefa Procházky za udělení přídavku. 
Usneseno žádosti jeho vyhověti a zvýšiti mu služné za noční hlídky po čas válečné doby 
o 15 K měsíčně. 
 
X. Usnesení o zakoupení potřebného stromoví. 
Pan starosta poukazuje, že jest velice nutno vysázeti nové stromoví na místě stávajícího 
jednak suchých, jednak neplodných. Za tím účelem jest nutno stanoviti komisi, která by 
obchůzkou zjistila, kam jest nutno stromoví vysázeti. Do komise zvoleni p. Kozák, pan 
Kubr a p. starosta. 
 
XI. Vyřízení přípisu stavebního odboru okresu Smíchovského na odstranění 
větví přesahujících do silnice karlovarské a frekvenci stěžující. 
Usneseno, by pochozí komise závadná místa zjistila. Pan c. a k. hospodářský správce 
sděluje, že závady tyto oznámí svému nadřízenému úřadu. 
 
XII. Předčítá se dopis ohledně zřízení telefonické hovorny, při čemž poukázáno, že 
v prvé řadě jest věcí továrny, by předem sama direktivu živila. 
 
Volné návrhy. 
Pan Šafařík poukazuje, že jest rozlámány pumpa před školou a aby táž byla upravena. 
 
Pan Uhlík přimlouvá se za opravu cesty k nádraží mezi domy p. Hamouze a p. Procházky. 
Pan starosta sděluje, že oprava cesty jest schválena. 
 
Pan Uhlík žádá za sdělení, v jaké šíři by si měl stavěti chodník okolo svého domku. Sděleno 
mu, že v šíři 120 nebo 150 cm. 
 

 
12  Pobočka ve škole znamenala druhou a další třídu ve stejném ročníku. Mohla být zřízena dočasně nebo 

trvale, tedy definitivně. 
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Pan Uhlík se dotazuje, jak se má záležitost s novou silnicí. Pan starosta o tom podává 
zprávu. 
 
Pan správce poukazuje na chatrnost mostku. Pan starosta odpovídá, že by měl již býti 
stržen a opraven, že však nebylo peněz. 
 
Pan Vlasák poukazuje, že není osvětlena cesta za Panuškou a že ani rokle není ohražena 
a že do ní již několik vojínů spadlo. Usneseno vyzvati dráhu, by lampu do těch míst 
umístila.13 
 
Pan Kubr oznamuje, že pan inženýr oznámil, že rozhodně nebude trpěti, by při ústících 
silnicích na silnici karlovarskou bylo hromaděno bláto. Usneseno, že na cestách obecních 
v těch místech se nechá bláto vyškrábati. 
 
Pan Kalina poukazuje na děsnou drahotu mouky ve mlýně. Sděleno mu, že jest povinností 
každého, by každého zdražovatele potravin ihned oznámil hejtmanství. 
 
Tím byl denní pořádek úplně vyčerpán a poněvadž se nikdo více ke slovu nehlásí, byla 
schůze ukončena. 
Přečteno, schváleno a podepsáno. 
V … dne … 19… 

Starosta: Tom Chlupatý 
Člen výboru: Štěp. Šafařík 

Člen výboru: Fr. Kubr 
Jan Kohoutek, Matěj Kalina, Mulatsch, Josef Kozák, Josef Vlasák, Uhlík 

Zapisovatel:  
 

Na skladě má „Závod tiskařský a vydavatelský“ v Roudnici n. L. – Skl. č. 74. I. 

 

 
13  V Jiráskově ulici. V místech nynějšího parčíku v křížení ulic Jiráskovy a Železničářů bylo vyústěno 

odvodnění z nádraží do jakési jámy, na níž navazovala dešťová kanalizace (původně otevřená strouha) 
vedoucí podél Jiráskovy ulice. 
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Zápis 

sepsaný v místnosti u obecního úřadu v Hostivici dne 1. května 1915 o schůzi 
výboru obecního. 
 
Sezení toho se súčastnili: 
Obecní starosta jako předseda: Tomáš Chlupatý. 
Obecní radní: Kozák Josef, Šafařík Štěpán. 
Členové obecního výboru: Kubr František, p. Mulatsch Karel, p. Vlasák Josef, p. Nerad 

Karel, p. Uhlík Antonín. 
 

Jednání: 
 
Když předsedající starosta obce zjistil, že byla schůze tato dle ustanovení čl. 42 obecního 
zřízení řádně svolána a že jest tolik údů výboru obecního pospolu, aby mohl výbor platná 
usnesení činiti, přikročeno  
 

k dennímu pořádku: 
 
1. Zápis o poslední schůzi konané dne … 19… přečten, schválen a podepsán. 
 
Projednání smlouvy s buštěhradskou drahou z poslední schůze odloženého jed-
nání. 
Pan starosta podává zprávu o krocích v příčině zajištění úroků z kupní ceny a že dráha 
musí úroky splatit a zda by se vymáhání úroků mělo vymáhati prostřednictvím advokáta, 
poněvač tito úroky dobrovolně nedají. 
Usneseno vymáhání úroků svěřiti doktoru Karasovi. 
 
Žádosti za udělení příspěvku pro Jedličkův ústav slepců a Slezské matice škol-
ské. 
Usneseno věnovati Jedličkovu ústavu slepců a zmrzačených dětí 6 K, matici slezské 4 K. 
 
Pojednání o zásobování obce. 
Pan starosta podává zprávu o zásobách v obci se nacházejících, jichž přibližně asi jest 69 q 
u rolníků, 65 q centů v c. a k. dvoře, 40 q mouky u pana Štýbra14 a 40 q se zamluvilo 
v Sobíně a že o ponechání zásob těch bylo u okresního hejtmanství požádáno. 
Dále sděluje, že při posledním zajišťování zásob bylo zjištěno, že v obci zdejší bylo napoč-
teno 165 osob, které nemají zcela žádných zásob. 
Žádá pak, by zvolena byla 3- až 4členná komise, kteráž by projednala kupní a výrobní 
cenu s panem Štýbrem. 
Pan Nerad navrhuje do komise p. Uhlíka, p. Kubra a p. Vlasáka a p. Kubr žádá, by k nim 
přidělen byl ještě člen představenstva obecního. Pan Šafařík Štěpán se přihlašuje dobro-
volně. 
Pan Vlasák poukazuje na dovážení chleba, při čemž se stává, že některá rodina nedostane 
chleba žádný, kdežto jiná rodina dostane třeba bochníky čtyři, s nimiž se v rodině plýtvá. 

 
14  Parní mlýn Za Mlýnem čp. 114. 
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Usneseno, by chleba byl dodáván pouze obchodníkům a aby požádána byla četnická 
stanice, by vyslala svého člena co průvodčího k vozu, jenž chleba přiváží, a osoby, kteréž 
by chtěly chléb na cestě, zjistiti a úředně u téhož zásoby zjistiti a případně i prodej chleba 
pro téhož zakázati, a aby do každé rodiny dán byl než jeden chléb. 
 
Pan Kubr poukazuje, že na nové pumpě se houpají děti, kteréž ji tím poškozují, a aby byla 
vydána vyhláška, že každý bude povinen porouchání studny svým nákladem opraviti, když 
se zjistí, že děti jich pumpu rozlámaly.  
Usneseno poslati po vůkolních rodičích přípis, že rodiče budou trestáni, když jich děti při 
lámání pumpy přistiženy budou. 
 
Starosta: Tom Chlupatý 
Mulatsch, Fr. Kubr, Štěp. Šafařík, Ant. Uhlík, Josef Kozák, Josef Vlasák, Karel Nerad 
 
Tím byl denní pořádek úplně vyčerpán a poněvadž se nikdo více ke slovu nehlásí, byla 
schůze ukončena. 
Přečteno, schváleno a podepsáno. 
V … dne … 19… 

Starosta: 
Člen výboru: 
Člen výboru: 

 
Zapisovatel:  
 

Na skladě má „Závod tiskařský a vydavatelský“ v Roudnici n. L. – Skl. č. 74. I. 
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Zápis 

sepsaný v místnosti u obecního úřadu v Hostivici dne 28. května 1915 
o mimořádné schůzi výboru obecního. 
 
Sezení toho se súčastnili: 
Obecní starosta jako předseda: p. Tomáš Chlupatý. 
Obecní radní: p. Kozák Josef, p. Šafařík Štěpán. 
Členové obecního výboru: Kubr František, Kohoutek Jan, Uhlík Antonín, Mulatsch Karel, 

Vlasák Josef, Henych Josef, Šafařík Josef. 
 

Jednání: 
 
Když předsedající starosta obce zjistil, že byla schůze tato dle ustanovení čl. 42 obecního 
zřízení řádně svolána a že jest tolik údů výboru obecního pospolu, aby mohl výbor platná 
usnesení činiti, přikročeno  
 

k dennímu pořádku: 
 
1. Zápis o poslední schůzi konané dne … 19… přečten, schválen a podepsán. 
 
Jednání o upsání válečné půjčky. 
C. k. okresní hejtmanství vyzváním ze dne 5. května 1915 zaslalo provolání c. k. místodrži-
telství království Českého pro upisování válečné půjčky, v důsledku čehož svolána dnešní 
schůze za přítomnosti zpředu uvedených. 
Usneseno všemi přítomnými veškery přebytky obecní připadající kmenovému jmění upsati 
na II. válečnou půjčku. Současně usneseno, by vyzvány byly místní spolky, by přebytky 
své obci zapůjčily, by půjčka ta byla důstojná obce. 
 
Schůze skončena za plné spokojenosti výše upsání, jak vážnost doby toho vyžaduje. 
 
Tom Chlupatý starosta, Ant. Uhlík, Jan Kohoutek, Fr. Kubr 
 
Tím byl denní pořádek úplně vyčerpán a poněvadž se nikdo více ke slovu nehlásí, byla 
schůze ukončena. 
Přečteno, schváleno a podepsáno. 
V … dne … 19… 

Starosta: 
Člen výboru: 
Člen výboru: 

 
Zapisovatel:  
 

Na skladě má „Závod tiskařský a vydavatelský“ v Roudnici n. L. – Skl. č. 74. I. 
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Zápis 

sepsaný v místnosti u obecního úřadu v Hostivici dne 10. srpna 1915 o schůzi 
výboru obecního. 
 
Sezení toho se súčastnili: 
Obecní starosta jako předseda: p. Tomáš Chlupatý. 
Obecní radní: p. Kozák Josef. 
Členové obecního výboru: p. Henych Josef, p. Kalina Matěj, p. Uhlík Antonín, p. Mulatsch 

Karel c. a k. hosp. správce, p. Kohoutek Jan, p. Kubr František, p. Nerad Karel, 
p. Vlasák Josef. 

 
Jednání: 

 
Když předsedající starosta obce zjistil, že byla schůze tato dle ustanovení čl. 42 obecního 
zřízení řádně svolána a že jest tolik údů výboru obecního pospolu, aby mohl výbor platná 
usnesení činiti, přikročeno  
 

k dennímu pořádku: 
 
1. Zápis o poslední schůzi konané dne … 19… přečten, schválen a podepsán. 
 

Pořad jednání: 
 
I. Stanovení nové aprovisační komise pro nastávající období od 15. srpna 1915. 
Pan starosta sděluje, že v novém období spadá vyživování obyvatelstva na aprovisační 
komisi obecní, a jest náhledu, že by do této komise bylo záhodno povolati též obchodníky. 
P. Uhlík se přimlouvá, by do komise zvoleni byli starší členové, kteří by v případě uznání 
domobranecké služby sproštěni téže býti mohli. 
V rozhovoru dalším usneseno, by k aprovisační komisi byly též přibrány osoby mimo členy 
obecního zastupitelstva. Do komise z obecního zastupitelstva zvoleni pánové: p. Henych, 
p. Kohoutek, p. Kubr, p. Kozák a p. Vlasák, kteří též volbu přijímají. 
Poněvač jiných nařízení není, ponechává se další direktiva komisi, aby se dle nařízeních 
pak říditi mohla. 
Pan Henych žádá za vyzvání domkářů, by neprodávali obilí a toto spíše ponechali sobě pro 
vlastní spotřebu. 
 
II. Vyzvání okresního výboru, by obec převzala do své správy propustek proti 
poště.15 
Předčítá se zaslaný dopis a usneseno, poněvač propustek ten v krátkém čase po zřízení 
porušen byl, tento znovu řádně opraven byl, načež se tento ve správu obce převezme. 
 

 
15  Pošta se v té době nacházela v hostinci U Českého lva čp. 17, na jehož místě nyní stojí obchodní 

středisko (aktuálně drogerie Rossmann). 
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Volné návrhy: 
Pan starosta uvádí okolnost, že pan učitel Uhlík, odcházeje za svojí vojenskou povinností, 
děkuje mu za činnost v oboru funkcí jemu svěřených, a žádá, poněvač v aprovisaci měl 
sám své výdaje a cesty, by udělena byla jemu odměna. Usneseno věnovati p. učiteli 
100 K. 
 
Tím schůze skončena. 
 
Tom Chlupatý starosta, Josef Vlasák, Karel Nerad 
 
Tím byl denní pořádek úplně vyčerpán a poněvadž se nikdo více ke slovu nehlásí, byla 
schůze ukončena. 
Přečteno, schváleno a podepsáno. 
V … dne … 19… 

Starosta: 
Člen výboru: 
Člen výboru: 

 
Zapisovatel:  
 

Na skladě má „Závod tiskařský a vydavatelský“ v Roudnici n. L. – Skl. č. 74. I. 
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Zápis 
sepsaný v místnosti u obecního úřadu v Hostivici dne 25. října 1915 o schůzi 
výboru obecního. 
 
Sezení toho se súčastnili: 
Obecní starosta jako předseda: pan Tomáš Chlupatý. 
Obecní radní: pan Josef Kozák, pan Štěpán Šafařík. 
Členové obecního výboru: pan Karel Mulatsch c. a k. hosp. správce, pan Karel Nerad, pan 

František Kubr, pan Jan Kohoutek, pan Josef Vlasák. 
 

Jednání: 
 
Když předsedající starosta obce zjistil, že byla schůze tato dle ustanovení čl. 42 obecního 
zřízení řádně svolána a že jest tolik údů výboru obecního pospolu, aby mohl výbor platná 
usnesení činiti, přikročeno  
 

k dennímu pořádku: 
 
1. Zápis o poslední schůzi konané dne 10. srpna 1915 přečten a p. Šafařík k němu 
připomíná, by odtok vody kol oplocené ohrádky veden byl přímo do velké strouhy. 
Ponecháno do schůze při schvalování rozpočtu. 
 
II. Žádosti za udělení příspěvku: 
a) Spolku Komenský ve Vídni, 
b) Národní jednoty Pošumavské, 
c) Ústřední jednoty řepařů na zřízení stipendia pro syny zemědělců, jichž otcové padli 
na bojišti. 
Usneseno věnovati každému spolku po 4 Kor. 
 
III. Usnesení o upsání výše obnosu na III. válečnou půjčku. 
Pan starosta odůvodňuje důležitost této akce a připomíná slova p. c. a k. okr. hejtmana, 
by zřízeny byly akční komise, které by záležitost tuto vedly v činnosti. Dále poukazuje, že 
obec hotového jmění nemá a že by se tedy půjčka nechala provésti tak zvaným 
lombardem, k níž by se mohlo použíti státních dlužních úpisů. Usneseno upsati na III. vá-
lečnou půjčku v obnosu 2 500 kor. lombardem. Do akční komise zvoleni pánové: pan Šafa-
řík Štěpán, pan Nerad Karel. 
 
IV. Usnesení o žádosti těl. jednoty „Sokol“ o pojmenování zdejších sadů „Sady 
Husovy“ na paměť 500letého výročí jeho smrti. 
Usneseno, by sady pojmenovány byly „Sady Husovy“. 
 
Volné návrhy. 
Pan Vlasák poukazuje na špatnou cestu mezi domy p. Hamouze a p. Procházky, jakož 
i další část ulice až k domku pana Hájka. Usneseno vyzvati obyvatele této ulice, že nesmí 
do ulice se vylévati splašky. Další úprava této ulice se ponechá do zařadění příslušného 
obnosu při sdělávání rozpočtu. 
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Pan Šafařík Štěpán žádá za zřízení obecní váhy. Poukazuje na výhodné místo proti domu 
pana Poláčka.16 Pan starosta plně souhlasí s tímto návrhem, jest však proti tomu, by tak 
hezký sad znešvařen byl vážným neúhledným domkem. Dále poukazuje, že jednání o zří-
zení obecní váhy jest v proudu, a připomíná, že snad v upomínku válečných událostí by se 
mohla zříditi mohyla a při zřizování té snad by se dalo spojiti dobré s užitečným a při 
mohyle té zříditi váhu. Pan Kubr pak přednáší usnesení o věci té užitečné. Reifeisence, že 
by podnik ten případně financovala. Zřízení váhy uznáno za nutné a aby do příští schůze 
podána byla bližší zpráva o místu, kde se postaví. 
 
Zápis podepsán: 
Tom Chlupatý starosta, Mulatsch, Josef Vlasák, Fr. Kubr, Karel Nerad, Matěj Kalina, 
Kohoutek Jan, Josef Kozák, Štěp. Šafařík 
 
Tím byl denní pořádek úplně vyčerpán a poněvadž se nikdo více ke slovu nehlásí, byla 
schůze ukončena. 
Přečteno, schváleno a podepsáno. 
V … dne … 19… 

Starosta: 
Člen výboru: 
Člen výboru: 

 
Zapisovatel:  
 

Na skladě má „Závod tiskařský a vydavatelský“ v Roudnici n. L. – Skl. č. 74. I. 

 
16  Čsl. armády čp. 104. Váha tedy měla stát v parku Husova náměstí poblíž nynějšího pomníku padlých. 
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Zápis 

sepsaný v místnosti u obecního úřadu v Hostivici dne 31. prosince 1915 
o schůzi výboru obecního. 
 
Sezení toho se súčastnili: 
Obecní starosta jako předseda: Tomáš Chlupatý. 
Obecní radní: Štěpán Šafařík, Josef Kozák. 
Členové obecního výboru: pan c. a k. hosp. správce Mulatsch, Kubr František, Kohoutek 

Jan, Kalina Matěj, Vlasák Josef, Nerad Karel, Šafařík Josef. 
 

Jednání: 
 
Když předsedající starosta obce zjistil, že byla schůze tato dle ustanovení čl. 42 obecního 
zřízení řádně svolána a že jest tolik údů výboru obecního pospolu, aby mohl výbor platná 
usnesení činiti, přikročeno  
 

k dennímu pořádku: 
 
1. Zápis o poslední schůzi konané dne 25. října 1915 přečten, schválen a podepsán. 
 
II. Žádosti za udělení příspěvku: 
a) Ústřední matice Školské – usneseno věnovati 25 K. 
b) Národní jednoty Severočeské – usneseno věnovati 4 K. 
c) Národní jednoty pro Novosady u Olomouce – usneseno věnovati 2 K. 
d) Jedličkovu ústavu pro výchovu mrzáků – usneseno věnovati 25 Kor. 
e) Pokračovací škole v Hostivici – příslušný obnos jest zařaděn do rozpočtu. 
f) za zvýšení příspěvku na Marii Schreiberovou – usneseno zvýšiti jí na rok 1916 na 150 K. 
 
III. Žádost spořitelního a záložního spolku v Hostivici za zřízení obecní váhy. 
Předčítá se návrh podaný vedle jmenovaným spolkem, o němž rozpředena debata. Po 
podání různých náhledů usneseno zříditi váhu poblíže mostu při silnici karlovarské proti 
zahradě pana Nerada. Pan správce žádá, by zřízena byla váha, aby se na ní mohly vážiti 
i žebřinové vozy. Poplatky by byly: pro domácí obyvatelstvo nebude přesahovati poplatek 
2 haléře na 1 q a za vážení do 10 q jest 20 haléřů, přes 10 q 2 haléře za 1 q, cizí obyvatelé 
by platili poplatek jednou tak velký. Potřebný obnos na postavení váhy zapůjčí kampelička. 
O dalším jednání ve věci té se bude pokračovati v příští schůzi.17 
 
IV. Žádost tajemníka za udělení definitiva pro obecního písaře. 
Usneseno místo obecního písaře žadateli definitivně uděliti.18 
 
V. Zvolení revizorů účtů obecních pro rok 1915. 
Za revizory účtů zvoleni pan správce, pan Kubr a pan Nerad. 
 

 
17  Podle tohoto návrhu váha postavena nebyla. C. k. velkostatek zřídil váhu na druhé straně Husova 

náměstí před špýcharem čp. 14. 
18  Definitivou získával obecní zaměstnanec nárok na důchod ve stáří, po penzionování. 
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VI. Projednání rozpočtu obecního pro rok 1916 a stanovení výše obecní přiráž-
ky. 
Položky rozpočtové se předčítají a položka č. […] se zvyšuje na 100 K. Další položky zůstá-
vají nezměněny a všemi přítomnými se schvaluje. Ku krytí schodku usneseno vybírati 56% 
obecní přirážku ku všem přímým daním v obci předepsaným mimo osobní daně z příjmu. 
Ku rozpočtu se připomíná, že jest nutno opraviti mostek u Nekolovic. 
 
Volné návrhy. 
Pan správce žádá za vyřezání agátů v sadu na vsi. Usneseno příležitostně tak učiniti. 
 
Pan Vlasák poukazuje, že jsou u dvířek při issolačním pavilonu ukrouceny zámky. Usnese-
no, by se tam strážník občas podíval. 
 
Pan Vlasák žádá, by vypopelována byla pěšina při nové škole. Usneseno tak učiniti. 
 
Zápis podepsán: 
Tom Chlupatý starosta, Josef Vlasák, Karel Nerad, Jan Kohoutek 
 
 
Tím byl denní pořádek úplně vyčerpán a poněvadž se nikdo více ke slovu nehlásí, byla 
schůze ukončena. 
Přečteno, schváleno a podepsáno. 
V … dne … 19… 

Starosta: 
Člen výboru: 
Člen výboru: 

 
Zapisovatel:  
 

Na skladě má „Závod tiskařský a vydavatelský“ v Roudnici n. L. – Skl. č. 74. I. 
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Zápis 

sepsaný v místnosti u obecního úřadu v Hostivici dne 28. dubna 1916 
o schůzi výboru obecního. 
 
Sezení toho se súčastnili: 
Obecní starosta jako předseda: p. Tom Chlupatý. 
Obecní radní: p. Josef Kozák, p. Štěpán Šafařík. 
Členové obecního výboru: p. Karel Nerad, p. Josef Vlasák, p. Jan Kohoutek, p. František 

Kubr, p. Josef Šafařík, p. Karel Mulatsch. 
 

Jednání: 
 
Když předsedající starosta obce zjistil, že byla schůze tato dle ustanovení čl. 42 obecního 
zřízení řádně svolána a že jest tolik údů výboru obecního pospolu, aby mohl výbor platná 
usnesení činiti, přikročeno  
 

k dennímu pořádku: 
 
1. Zápis o poslední schůzi konané dne 31. prosince 1915 přečten, schválen a podepsán. 
 
I. Zpráva revizorů účtů za rok 1915. 
Za revizory podává zprávu pan c. a k. hospodářský správce Mulatsch, při součtu za měsíc 
leden vyhrazená hotovost o 100 K menší. Schodek koncem června obnáší správně 
1 096,13 K a né 1 096,14 K. Sděluje, že účty shledány správnými a řádně vedenými, 
a navrhuje schválení těchže. 
 
II. Schválení účtů za rok 1915. 
Po návrhu revizorů pak obecní výbor jednohlasně schvaluje účet za rok 1915. 
 
III. Žádost za přijetí do svazku obce Františka Švába, Jana Stupky a Jana 
Strniště. 
Jelikož není důvodů proti, přijímají se. 
 
IV. Žádost o chudinskou podporu pro dítky sirotky po Karlu Veselém a pro Bar-
boru Jabůrkovou. 
Usneseno dáti příspěvek 8 K na dítě měsíčně, Barboře Jabůrkové pak 5 kor. měsíčně se 
zpětnou platností od 1. ledna. 
 
V. Žádost strážníka za příspěvek na obuv. 
Usneseno dáti po čas války ročně 50 K. 
 
VI. Žádost sboru dobrovolných hasičů o příspěvek. 
Usneseno dáti 100 K. 
 
VII. Žádost Fr. Švába, by obec zajistila, by voda ve strouze mu stavení nepod-
mačovala. 
Odkázán k okres. výboru. 
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VIII. Upsání IV. válečné půjčky. 
Usneseno jednohlasně upsati za obec 5000 kor., a sice tak, že cenné papíry kmenového 
jmění budou činiti základ upsání. 
 
Tom Chlupatý, starosta 
Josef Vlasák 
 
Tím byl denní pořádek úplně vyčerpán a poněvadž se nikdo více ke slovu nehlásí, byla 
schůze ukončena. 
Přečteno, schváleno a podepsáno. 
V … dne … 19… 

Starosta: 
Člen výboru: 
Člen výboru: 

 
Zapisovatel:  
 

Na skladě má „Závod tiskařský a vydavatelský“ v Roudnici n. L. – Skl. č. 74. I. 
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Zápis 

sepsaný o slavnostní schůzi obecního zastupitelstva konané v den jmenin  
Jeho Veličenstva císaře Františka Josefa I. dne 14. října 1916. 

 
Pořad: 

 
1. Zahájení. 
Starosta Tom Chlupatý zahajuje slavnostní schůzi, vzpomíná na stařičkého mocnáře i lásky 
národa českého vůči jeho osobě. Předkládá k podpisu projev loyality, jejž všichni přítomní 
podepisují. 
 
Obětní dny. 
Usneseno, jelikož je v obci mor drůbeže, po obci sbírku nekonati, ale povoliti na p. Nerada 
návrh 100 K, slovy jedno sto korun, za celou obec z pokladny obecní. 
 
Karel Nerad, Jan Kohoutek 
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Zápis 

sepsaný v místnosti u obecního úřadu v Hostivici dne 9. prosince 1916 
o schůzi výboru obecního. 
 
Sezení toho se súčastnili: 
Obecní starosta jako předseda: p. Tomáš Chlupatý. 
Obecní radní: p. Josef Kozák, p. Štěpán Šafařík. 
Členové obecního výboru: p. Vlasák Jos., p. Nerad Kar., p. Mulatsch Kar., p. Šafařík Jos. 
 

Jednání: 
 
Když předsedající starosta obce zjistil, že byla schůze tato dle ustanovení čl. 42 obecního 
zřízení řádně svolána a že jest tolik údů výboru obecního pospolu, aby mohl výbor platná 
usnesení činiti, přikročeno  
 

k dennímu pořádku: 
 
1. Zápis o poslední schůzi konané dne … 19… přečten, schválen a podepsán. 
 
I. Žádost p. Ing. Čermáka a spol. za odškodnění za ubytování uprchlíků. 
Usneseno, že místnosti uvedou se do předešlého stavu. 
 
II. Žádost p. Jos. Nekoly za zvýšení platu od zvonění a natahování hodin. 
Usneseno přídavek 10 korun. 
 
III. Žádost o chudinskou podporu Anny Veselé. 
Jelikož nedošlo vyřízení, ponecháno na příští schůzi. 
 
IV. Zaopatření sirotků Konopových. 
Dle návrhu p. Kozáka usneseno, příspěvek na každého sirotka 20 korun měsíčně a 40 ko-
run ročně na ošacení. 
 
V. Žádost o chudinskou podporu Alžběty Trýbové. 
Žádost zamítnuta, jelikož majetek svůj odevzdala svému synovi, který má dobré postavení. 
 
VI. Žádost o podporu Ant. Veselého, poručníka nezletilých dítek Karla a Anto-
nína po zemřelém Karlu a Mar. Veselých. 
Usneseno 10 korun na každé dítě. 
 
VII. Žádost o domovské právo Václava Radiny. 
Přijat. 
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VIII. Upsání páté válečné půjčky. 
Usneseno zbytek upsat nejvýše 1000 K. 
 
Tom Chlupatý starosta, Josef Vlasák, Karel Nerad 
 
Tím byl denní pořádek úplně vyčerpán a poněvadž se nikdo více ke slovu nehlásí, byla 
schůze ukončena. 
Přečteno, schváleno a podepsáno. 
V … dne … 19… 

Starosta: 
Člen výboru: 
Člen výboru: 

 
Zapisovatel:  
 

Na skladě má „Závod tiskařský a vydavatelský“ v Roudnici n. L. – Skl. č. 74. I. 
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Zápis 

sepsaný v místnosti u obecního úřadu v Hostivici dne 12. února 1917 o schůzi 
výboru obecního. 
 
Sezení toho se súčastnili: 
Obecní starosta jako předseda: pan Tomáš Chlupatý. 
Obecní radní: Josef Kozák, Štěpán Šafařík. 
Členové obecního výboru: p. František Kubr, Karel Nerad, Jan Kohoutek, Josef Vlasák, 

Matěj Kalina, Josef Šafařík. 
 

Jednání: 
 
Když předsedající starosta obce zjistil, že byla schůze tato dle ustanovení čl. 42 obecního 
zřízení řádně svolána a že jest tolik údů výboru obecního pospolu, aby mohl výbor platná 
usnesení činiti, přikročeno  
 

k dennímu pořádku: 
 
1. Zápis o poslední schůzi konané dne 9. prosince 1916 přečten, schválen a podepsán. 
 
I. Schválení rozpočtu pro rok 1917 a stanovení výše přirážky. 
Rozpočet se dle položek za sebou jdoucích předčítá, při čemž položka č. 13 v chudinství se 
zvyšuje na 720 K, jiných změn dle návrhu nenastalo a rozpočet se všemi přítomnými 
schvaluje. 
Na úhradu schodku pro rok 1917 usneseno vybírati 75% obecní přirážku ku všem přímým 
daním v obci předepsaným mimo osobní daně z příjmu, kteráž dle zákona od přirážek 
samosprávných osvobozena jest. 
 
II. Stanovení odměny jednateli žňové komise za rok 1916. 
Po objasnění starosty o činnosti jednatele usneseno povoliti témuž odměnu 50 K. 
 
III. Hražení schodku při prodeji chleba. 
Usneseno případný schodek hraditi z přebytku tržby za brambory. 
 
IV. Odměna učitelstvu za vydávání chlebových lístků dle nařízení c. k. okres. 
hejtmanství. 
Pročtena a schválena norma navržená c. k. okresním hejtmanstvím v Kladně a ta schvá-
lena. 
 
V. Pořízení nového parcelního protokolu. 
Usneseno nechati zříditi nový. 
 
VI. Žádost c. k. okr. soudu ve Velvarech pro udělení chudinské podpory sirotku 
Marii Veselé po zemřelých Karlu a Anně Veselých z Neuměřic. 
Usneseno k účeli tomu povoliti obnos 8 kor. měsíčně. 
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Volné návrhy a dotazy. 
Jelikož žádných volných návrhů a dotazů nebylo, prohlášena schůze za skončenou. 
 
Tom Chlupatý starosta, Mulatsch, Fr. Kubr, Karel Nerad, Josef Kozák, Jan Kohoutek, Josef 
Vlasák 
 
Tím byl denní pořádek úplně vyčerpán a poněvadž se nikdo více ke slovu nehlásí, byla 
schůze ukončena. 
Přečteno, schváleno a podepsáno. 
V … dne … 19… 

Starosta: 
Člen výboru: 
Člen výboru: 

 
Zapisovatel:  
 

Na skladě má „Závod tiskařský a vydavatelský“ v Roudnici n. L. – Skl. č. 74. I. 
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Zápis 

sepsaný v místnosti u obecního úřadu v Hostivici dne 14. června 1917 o schů-
zi výboru obecního. 
 
Sezení toho se súčastnili: 
Obecní starosta jako předseda: pan Tomáš Chlupatý. 
Obecní radní: pan Josef Kozák. 
Členové obecního výboru: p. Karel Mulatsch, p. Frant. Kubr, p. Karel Nerad, p. Josef 

Vlasák, p. Jan Kohoutek. 
 

Jednání: 
 
Když předsedající starosta obce zjistil, že byla schůze tato dle ustanovení čl. 42 obecního 
zřízení řádně svolána a že jest tolik údů výboru obecního pospolu, aby mohl výbor platná 
usnesení činiti, přikročeno  
 

k dennímu pořádku: 
 
1. Zápis o poslední schůzi konané dne 12. února 1917 přečten, schválen a podepsán. 
 
Oprava kostelních varhan. 
Pan Kubr navrhuje, by obnos byl povolen s výhradou, že rozpočet od c. k. vrchní správy 
v Jenči rozvržený byl upraven, by odpovídal skutečnosti, jelikož na obec Sobín rozpočet je 
chybně vypsán. 
 
Úprava chudinské podpory Sreiberové. 
Usneseno podporu zvětšit na 200 K. 
 
Úprava chudinské podpory sirotkům Konopovým. 
Pan starosta navrhuje, by připadlo na každého sirotka 30 K měsíčně a obnos povolený na 
ošacení po 40 K byl vyplacen na zimní ošacení. 
 
Schválení účtů za rok 1916. 
Pan Mulatsch za revizory účtů prohlašuje, že účty jsou správny a doporučuje ku schválení. 
 
Dar akci „týden ochrany kojenců“. 
Usneseno přispěti darem 100 korun. 
 
Koupě předmětů nabízených válečnou péčí. 
Usneseno nabízené věci vrátit zpět. 
 
Šestá válečná půjčka. 
Usneseno upsat 1000 kor. 
 
Žádost Jos. Protivy o náhradu 7 ovocných stromů a hradební zdi. 
Obecní zastupitelstvo neuznává, by mu byla poskytnuta náhrada, jelikož byl vyrovnán při 
prodeji pozemku. 
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Přípis zemské úřadovny ohledně pojištění invalidního. 
Pan starosta předčítá přípis. Ponechává na další. 
 
Opatření aprovisační. 
Vzato na vědomí. 
 
Přípis okresního výboru v Unhošti ohledně přísného vymáhání obilí (kontribu-
ce). 
Pan starosta předčítá přípis od okresního výboru, a jelikož v obci takých případů nebylo, 
odkládá se. 
 
Pan Kubr činí dotaz, zda bude přijmut polní hlídač. 
Pro nedostatek mužů ponecháno. Usneseno, by podáno vyhlášení, že nesmí nikdo se 
zdržovati v polích od 8 hod. večer do 7. hod. ranní. Při přestoupení tohoto usnesení bude 
potrestán dle platného zákona. Obecní strážník bude vyzván, aby večer byl v polích. 
Zároveň se požádá okr. hejtman., by dalo pokyny, jakých se má použíti při přestoupení 
tohoto ustanovení, a aby vybídlo četnickou stanici stíhati polní pych. 
 
Pan Kubr žádá, aby se vyzvala buštěhradská dráha, by u vodárny vysekati dala ve strouze 
u této vodárny křoviny, by tím odtok vody netrpěl a při deštích voda přes břehy 
nevytékala.19 
Návrh tento se přijímá. 
 
Josef Vlasák, Tom Chlupatý starosta, Karel Nerad, Jan Kohoutek 
 
Tím byl denní pořádek úplně vyčerpán a poněvadž se nikdo více ke slovu nehlásí, byla 
schůze ukončena. 
Přečteno, schváleno a podepsáno. 
V … dne … 19… 

Starosta: 
Člen výboru: 
Člen výboru: 

 
Zapisovatel:  
 

Na skladě má „Závod tiskařský a vydavatelský“ v Roudnici n. L. – Skl. č. 74. I. 

 
19  Drážní vodárna čp. 118 v ulici U Vodárny. 
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Zápis 

sepsaný v místnosti u obecního úřadu v Hostivici dne 13. října 1917 o schůzi 
výboru obecního. 
 
Sezení toho se súčastnili: 
Obecní starosta jako předseda: Tomáš Chlupatý. 
Obecní radní: Štěpán Šafařík. 
Členové obecního výboru: Karel Mulatsch, Frant. Kubr, Matěj Kalina, Josef Vlasák, Karel 

Nerad, Jan Kohoutek, Jos. Šafařík. 
 

Jednání: 
 
Když předsedající starosta obce zjistil, že byla schůze tato dle ustanovení čl. 42 obecního 
zřízení řádně svolána a že jest tolik údů výboru obecního pospolu, aby mohl výbor platná 
usnesení činiti, přikročeno  
 

k dennímu pořádku: 
 
1. Zápis o poslední schůzi konané dne 14. června 1917 přečten, schválen a podepsán. 
 
Schválení rozpočtu na rok 1918. 
Rozpočet se všemi položkami schválen, jakož i 80% přirážka. V bodu 10 příspěvky a dary 
zvýšen na 200 korun. 
 
Stanovení komise pro rozvrhování kontingentu dobytka. 
Zvoleni: pan Matěj Kalina a p. Jos. Šafařík. 
 
Přenesení práva p. starosty na velitele hasičů. 
Přípisem provedeno. 
 
Žádost hostinských o zvýšení nájemného z ubytovaných uprchlíků. 
Usneseno nájemné zvýšit na 8 hal. z každé osoby, případný zbytek vyplatí se na úpravu 
místnosti. 
 
Zřízení odbočky říšského svazu pro domoviny válečníků v Rakousku. 
Ponecháno na dobu pozdější. 
 
Žádosti o příspěvky. 
Spolku Hostivít na hudbu přidáno 10 korun. 
Spolku Komenský ve Vídni přispěno 10 korun. 
Ústřední Matici školské 50 kor. 
Na akci za osvětlení při narození Jeho Veličenstva dáno 100 korun. 
 
Přípis Buštěhradské dráhy béře se na vědomí. 
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Snesení mostu u studánky. 
Usneseno most snésti a jezditi dolem, zároveň bude upravena lávka pro pěší.20 
 
Žádost obecního strážníka o zvýšení cestovného. 
Dle okolností cestovné bude mu zvýšeno. Usneseno, by držel večer v obci stráž. 
 
Vyřízení přípisu z c. k. okr. hejtmanství, by gážistům bylo přiděleno dostatečné 
množství bramborů. 
Usneseno vyříditi. 
 
Tom Chlupatý starosta, Josef Vlasák, Karel Nerad 
 
Tím byl denní pořádek úplně vyčerpán a poněvadž se nikdo více ke slovu nehlásí, byla 
schůze ukončena. 
Přečteno, schváleno a podepsáno. 
V … dne … 19… 

Starosta: 
Člen výboru: 
Člen výboru: 

 
Zapisovatel:  
 

Na skladě má „Závod tiskařský a vydavatelský“ v Roudnici n. L. – Skl. č. 74. I. 

 

 
20  Most přes Jenečský potok v Cihlářské ulici. 
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Zápis 

sepsaný v místnosti u obecního úřadu v Hostivici dne 4. února 1918 o schůzi 
výboru obecního. 
 
Sezení toho se súčastnili: 
Obecní starosta jako předseda: Tom Chlupatý. 
Obecní radní: Jos. Kozák. 
Členové obecního výboru: Karel Mulatsch, Frant. Kubr, Karel Nerad, Jos. Šafařík, Josef 

Vlasák, Jan Kohoutek, Jos. Henych. 
 

Jednání: 
 
Když předsedající starosta obce zjistil, že byla schůze tato dle ustanovení čl. 42 obecního 
zřízení řádně svolána a že jest tolik údů výboru obecního pospolu, aby mohl výbor platná 
usnesení činiti, přikročeno  
 

k dennímu pořádku: 
 
1. Zápis o poslední schůzi konané dne … 19… přečten, schválen a podepsán. 
 
Volba revizorů účtů. 
Zvoleni páni: p. správce Mulatsch, p. Frant. Kubr a p. Jan Kohoutek, o schůzi revise usne-
sou se páni mezi sebou. 
 
Usnesení o stavbě mostu a silnice. 
Přípis okresního výboru přečten, plány prohlédnuty a po debatě usneseno následující: 
Obecní zastupitelstvo schvaluje stavbu okresní silnice z Hostivice k Jenečku dle projektu 
a na podmínky okresním výborem kladené přistupuje. Co se týče mostu na této silnici, 
který se má letošního roku stavěti, usnáší se obecní zastupitelstvo, by okresní výbor 
stavbu zadal veřejným offertním řízením oprávněnému stavebnímu živnostníku, nebo že ji 
obec provede ve své režii za podmínek pro stavbu okresních stavebních prací. 
 
Stavba obecní váhy. 
Obecní zastupitelstvo se usnáší, by váhu postavil záložní a spořitelní spolek v Hostivici na 
místě od obce vykázaném. Plány musí býti předloženy obecnímu zastupitelstvu ku schvá-
lení. 
 
Povolení ku stavbě kůlny p. Ant. Panušky. 
Jelikož se jedná o živnostenskou dílnu, usneseno ponechati schválení až po živnostenské 
komisi. 
 
Žádost za právo domovské. 
Obec Hostouňská žádá za přijetí do svazku obce Václava Tureckého roz. 1877. Týž se 
přijímá. 
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Dodatečné schválení sedmé válečné půjčky. 
P. starosta vysvětluje, že schůze obec. zastup. v té době se nekonala a že půjčka byla 
upsána lombardem, a žádá tudíž za schválení. Schvaluje se. 
 
Zvýšení chudinských podpor. 
Pan starosta vysvětluje, že ženy nechtí u sebe sirotky za menší poplatek míti nežli 1,60 K 
denně. Usneseno tudíž dotyčný obnos vypláceti. 
 
Výpůjčka na stavbu mostu z válečných půjček. 
Usneseno, by p. starosta o věci té blíže se informoval a do příští schůze určitý návrh podal. 
 
Žádost strážníka o zvýšení služného. 
Obecní zastupitelstvo se usnáší zvýšiti služné o 10 korun měsíčně, t. j. 120 korun ročně 
za následujících podmínek: 
Řádné noční hlídky konati a každou hodinu rohem hodiny hlásiti. 
Všechna vyhlášení v obci, na kterých nemusí býti podpisů, činiti vybubnováním. 
Obecní zastupitelstvo nemile nese, že strážník bez svolení obec. zastup. se oženil. 
 
Tom Chlupatý, Mulatsch, Josef Vlasák, Karel Nerad, Jan Kohoutek, Fr. Kubr, Josef Šafařík 
 

Tím byl denní pořádek úplně vyčerpán a poněvadž se nikdo více ke slovu nehlásí, byla 
schůze ukončena. 
Přečteno, schváleno a podepsáno. 
V … dne … 19… 

Starosta: 
Člen výboru: 
Člen výboru: 

 
Zapisovatel:  
 

Na skladě má „Závod tiskařský a vydavatelský“ v Roudnici n. L. – Skl. č. 74. I. 
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Zápis 

sepsaný v místnosti u obecního úřadu v Hostivici dne 17. dubna 1918 o schů-
zi výboru obecního. 
 
Sezení toho se súčastnili: 
Obecní starosta jako předseda: Tomáš Chlupatý. 
Obecní radní: Josef Kozák. 
Členové obecního výboru: Karel Mulatsch, Karel Nerad, Frant. Kubr, Jan Kohoutek, Jos. 

Vlasák. 
 

Jednání: 
 
Když předsedající starosta obce zjistil, že byla schůze tato dle ustanovení čl. 42 obecního 
zřízení řádně svolána a že jest tolik údů výboru obecního pospolu, aby mohl výbor platná 
usnesení činiti, přikročeno  
 

k dennímu pořádku: 
 
1. Zápis o poslední schůzi konané dne … 19… přečten, schválen a podepsán. 
 
Zpráva p. revizorů účtů. 
Pan správce Mulatsch upozorňuje, že za mlecí a šrotovací výkazy vybírá se poplatek, tedy 
obnos nepatří do vydání obecního. Usneseno, by tentokráte obnos tento nebyl na chlebové 
komisi požadován a příště že chleb. komise musí si výkazy zakoupiti sama. Účty schváleny. 
 
Přípis okresního výboru. 
Pan starosta předčítá dopis okresního výboru. Obecní zastupitelstvo béře obsah dopisu na 
vědomí a na podmínky okr. výborem stanovené přistupuje. 
 
Oprava kostelních budov. 
Dopisy patronátního úřadu přečteny. Obecní zastupitelstvo se uvoluje obnos hraditi. 
 
Stavba obecní váhy. 
Dle sdělení záložního spolku v Hostivici nebude spolek váhu stavěti hned, nýbrž až po 
válce. 
 
Schválení kůlny p. Ant. Panušky. 
Schváleno. 
 
Obecní zastupitelstvo se usnáší, by deklarace českého národa byla zakoupena. 
 
Žádost kostelníka o zvýšení služného. 
Usneseno požádat patronátní úřad za vysvětlení dopisu. Pak-li by měl kostelník 72 K služ-
ného měsíčně, tedy jest to plat velice slušný. 
Pan správce Mulatsch uvolil se dopis tento telefonicky s patronátním úřadem vyříditi. Jeli-
kož se jedná o 72 K ročně, souhlasí obec. zastupitelstvo se zvýšením na 100 K ročně. 
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Žádost Ant. Tomana za příslušníka. 
Týž se přijímá. 
 
Panu starostovi zvyšuje se cestné z dosavadních 5 K na 10 K. 
 
Na ústav hluchoněmých věnováno 5 K. 
 
Pan Kubr stěžuje si, že nebyl do této schůze pozván. Jelikož vinu nese strážník a i ostatní 
členové výboru stěžují si na špatné konání povinností strážníka, usnáší se obec. zastupi-
telstvo, by strážníku udělena byla důtka. Při příštím hrubém porušení povinností má býti 
pokutován. Po třech pokutách bude se jednati o propuštění. 
 
Pan Kubr si stěžuje, že vodák Buštěhradské dráhy omezuje užívání cesty z luk u navážky 
(skály) tím, že z jedné strany dává popel a z druhé rozšiřuje políčko na brambory. Usne-
seno stěžovati si na ředitelství buštěhradské dráhy. 
 
Pan správce Mulatsch navrhuje opravu obecní pumpy u rybníka. 
Schváleno. 
 
Tím schůze skončena. 
 
Tom Chlupatý starosta, Matěj Kalina, Josef Vlasák, Jan Kohoutek,  Mulatsch, Karel Nerad 
 

Tím byl denní pořádek úplně vyčerpán, a poněvadž se nikdo více ke slovu nehlásí, byla 
schůze ukončena. 
Přečteno, schváleno a podepsáno. 
V … dne … 19… 

Starosta: 
Člen výboru: 
Člen výboru: 

 
Zapisovatel:  
 

Na skladě má „Závod tiskařský a vydavatelský“ v Roudnici n. L. – Skl. č. 74. I. 
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Zápis 

sepsaný v místnosti u obecního úřadu v Hostivici dne 27. května 1918 o schů-
zi výboru obecního. 
 
Sezení toho se súčastnili: 
Obecní starosta jako předseda: Tomáš Chlupatý. 
Obecní radní: 
Členové obecního výboru: Karel Nerad, Karel Mulatsch, Jos. Šafařík, Jos. Vlasák, Mat. 

Kalina, Frant. Kubr, Jan Kohoutek. 
 

Jednání: 
 
Když předsedající starosta obce zjistil, že byla schůze tato dle ustanovení čl. 42 obecního 
zřízení řádně svolána a že jest tolik údů výboru obecního pospolu, aby mohl výbor platná 
usnesení činiti, přikročeno  
 

k dennímu pořádku: 
 
1. Zápis o poslední schůzi konané dne 17. dubna 1918 přečten, schválen a podepsán. 
 
Čtení zápisu z minulé schůze. 
Pan Vlasák žádá, by dopisy od okres. výboru byly v protokole číslem označeny a stručný 
obsah uveden. 
 
Žádost chlebové komise o zvýšení odměny za vydávání lístků. 
Obecní zastupitelstvo se usnáší trvat na odměně, kterou navrhne c. k. okresní hejtmanství. 
 
Přípis okresního výboru ze dne 1. V. 1918 č. 26 005 ohledně vojenské hlídky 
v polích. 
Ponecháno na dobu pozdější. 
 
Schválení přídavku kostelníkovi. 
Pan starosta předčítá dopis c. a k. patronátního úřadu č. 1184 ex ze dne 14. V. Obec. 
zastupitelstvo se uvoluje zvýšit služné o 8,40 K ročně. 
 
Umístění příslušnice Sreiberové, kteráž do 30. IV. byla umístěna v obecní pas-
toušce za plat 48 K měsíčně. 
Dle návrhu pana starosty bude posílána po třídách, a sice po všech zemědělcích za úhradu 
48 K měsíčně. Opatření toto jest na základě váleč. poměrů nutno, jinak by Sreiberová 
musela zemříti hlady. Dřívější opatření, totiž opatrování u soukromých rodin, je nemožno, 
protože mimo zemědělce žádný jí za sebe větší obnos jídla poskytnouti nemůže a za 
zákonem stanovenou dávku ani Sreiberová, třeba nic nepracuje, živa býti nemůže. 
 
Umístění pražských dětí. 
Jelikož je v obci množství místní chudiny, nemožno žádosti vyhověti. 
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Žádosti o dary a žádost Museum Král. Českého za přistoupení za člena. 
Obec. zastupitelstvo se usneslo přistoupiti za člena přispívajícího společnosti musejní 
za příspěvek 10,50 K ročně. 
 
Opatření peněz na stavbu mostu. 
Obecní zastupitelstvo se usnáší, by na obstarání peněz byl pověřen pan Fr. Kubr, jenž by 
přezvěděl, který ústav by nejvýhodněji peníze půjčil. 
 
Stavba obecní lávky, která byla dne 30. dubna 1918 povodní stržena. 
Usneseno postaviti lávku tak, aby při sebe větší výšce vody obstála. Budou upotřebeny 
k tomu železné nosiče z rozbouraného mostu u Nekoly. 
 
Volné návrhy a dotazy. 
Pan správce Mulatsch navrhuje, by byly konány noční hlídky občanstva. Usneseno hlídati 
dva muži se strážníkem od 10 hod. večer do 4 hod. ranní dle nového času.21 Hlídku jsou 
povinni konati muži od 18 do 60 roků. 
 
Pan starosta žádá obecní zastupitelstvo, jelikož jest 8smá válečná půjčka na obzoru, 
o souhlas k upsání. 
Schválení se stane v příští schůzi. Obec má upsáno celé jmění a i lombardem zatíženo 
v obnosu větším, než jest předpis obecních přirážek, jest tudíž větší obnos nemožno. 
 
Pan Kubr se dotazuje, zda-li Jos. Charvát bere z jiné obce chudinskou podporu. Obecní 
úřad do příští schůze vyšetří. 
Charvát Josef přísluší do obce Mokrouš, okres Rokycany. Požívá chudinské podpory ročně 
40 korun. 
 
Na návrh pana Kohoutka usneseno dáti řezníku Jos. Šimáčkovi vyhlášku, že maso jest 
pouze pro místní obyvatelstvo a v pádu potřeby budou vydány lístky na maso. 
 
Tím schůze skončena. 
 
Tom Chlupatý starosta, Mulatsch, Karel Nerad, Matěj Kalina, Josef Vlasák 
 

Tím byl denní pořádek úplně vyčerpán, a poněvadž se nikdo více ke slovu nehlásí, byla 
schůze ukončena. 
Přečteno, schváleno a podepsáno. 
V … dne … 19… 

Starosta: 
Člen výboru: 
Člen výboru: 

 
Zapisovatel:  
 

Na skladě má „Závod tiskařský a vydavatelský“ v Roudnici n. L. – Skl. č. 74. I. 

 

 
21  V této době bylo zavedeno střídání času. 
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Zápis 

sepsaný v místnosti u obecního úřadu v Hostivici dne 26. září 1918 o schůzi 
výboru obecního. 
 
Sezení toho se súčastnili: 
Obecní starosta jako předseda: Tom Chlupatý. 
Obecní radní: Štěp. Šafařík, Jos. Kozák. 
Členové obecního výboru: Karel Mulatsch, Karel Nerad, Jos. Šafařík, Jos. Vlasák, Frant. 

Kubr, Mat. Kalina. 
 

Jednání: 
 
Když předsedající starosta obce zjistil, že byla schůze tato dle ustanovení čl. 42 obecního 
zřízení řádně svolána a že jest tolik údů výboru obecního pospolu, aby mohl výbor platná 
usnesení činiti, přikročeno  
 

k dennímu pořádku: 
 
1. Zápis o poslední schůzi konané dne … 19… přečten, schválen a podepsán. 
 
Výpůjčka peněz. Otevření běžného účtu u Měst. spořitelny v Unhošti na platy 
aprovisační (mouku). 
Pan starosta vysvětluje, že není možno mouku v předepsaném čase zaplatiti, jelikož příděl 
jest na delší dobu, kdežto platy jsou po obdržení účtu. Mimo toho zálohy na pytle (20 K za 
jeden pytel) jsou tak značné a okresní aprovisační komisí zálohy ty dlouho jsou pozdržo-
vány, tak že jeví se nutnost otevření běž. účtu u Měst. spořitelny, která platy i vyúčtování 
provede. Obnos potřebný 10 000 K. 
Schváleno. 
 
Umístění příslušnice Sreiberové do ústavu. 
Jelikož zima se blíží a příslušnice naše Sreiberová, jsouc obci na obtíž, přes sebevětší 
obnos na ní měsíčně povolený, usnáší se obec. zastupitelstvo učiniti potřebné kroky, aby 
táž vzata byla do ústavu. K provedení pověřen pan Fr. Kubr. 
 
Oprava kostelních varhan. 
Dle přípisu c. a k. patronátního úřadu v Jenči ze dne 14. VIII. 1918 čís. 1877 souhlasí 
obecní zastupitelstvo s opravou varhan. Na obec Hostivice připadá obnos 317,24 K. Ježto 
při stavebních opravách kostela, fary a hřbitova bylo ušetřeno, připadá na obec náklad 
o 116,30 K méně. Zbývá k doplacení 190,94 K. 
 
Pohřební výlohy za příslušníky Antonii a Anežku Šroubkových zemřelých 
v Hloubětíně. 
K přípisu obecního úřadu v Hloubětíně ze dne 26. 8. 1918 č. 3447/18 činí výlohy za 
zemřelé celkem 21 korun. Obecní zastupitelstvo usneslo se výlohy zaplatiti. Zasláno dne 
9. X. 1918. 
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Přijetí za příslušníka Adolfa Vernera roz. 1882. 
Jelikož jmenovaný zdržuje se v obci od 2. 2. 1905, přijat za příslušníka. 
 
Přípis c. k. zámeckého hejtmanství. 
Pan starosta předčítá přípis ze dne 25. 7. 1918 čís. 241, v němž se žádá za odstranění 
pobořeného mostku u mlýna (Bočkovic), by přítok vody do c. k. hradu nebyl rušen.22 
Následkem nedostatku materiálu nutno ponechati na dobu pozdější. 
 
Žádosti o dary a příspěvky. 
Pan starosta předčítá žádost Národního výboru v Kladně a jiné žádosti, načež ponecháno 
do příští schůze (rozpočtové). 
 
Volné návrhy a dotazy. 
Pan Vlasák přimlouvá se za opravu pumpy u mlýna. Z nedostatku materiálu a pracovních 
sil ponecháno na příhodnější dobu. 
Pan Mat. Kalina poukazuje na nutnost opravy kanálku u mlýna Jos. Záborce.23 Usneseno 
dopsati na ředitelství Buštěhradské dráhy v Praze. 
 
Tom Chlupatý starosta, Josef Vlasák, Karel Nerad, Jan Kohoutek 
 

Tím byl denní pořádek úplně vyčerpán, a poněvadž se nikdo více ke slovu nehlásí, byla 
schůze ukončena. 
Přečteno, schváleno a podepsáno. 
V … dne … 19… 

Starosta: 
Člen výboru: 
Člen výboru: 

 
Zapisovatel:  
 

Na skladě má „Závod tiskařský a vydavatelský“ v Roudnici n. L. – Skl. č. 74. I. 

 
 

 
22  Peterkův mlýn čp. 51. Mlýn neleží přímo na Litovickém potoce, ale na přítoku. Vedl k němu však 

náhon z Litovického potoka a voda se do Litovického potoka vracela, proto mostek mohl ovlivnit přítok 

do Libockého rybníka, odkud se odebírala voda pro potřeby Pražského hradu. 
23  Parní mlýn Za Mlýnem čp. 114. 
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Zápis 

sepsaný v místnosti u obecního úřadu v Hostivici dne 16. listopadu 1918 
o schůzi výboru obecního. 
 
Sezení toho se súčastnili: 
Obecní starosta jako předseda: Tom Chlupatý. 
Obecní radní: Jos. Kozák. 
Členové obecního výboru: Karel Mulatsch, Karel Nerad, Jos. Šafařík, Frant. Kubr, Jos. 

Henych, Jan Kohoutek, Mat. Kalina. 
 

Jednání: 
 
Když předsedající starosta obce zjistil, že byla schůze tato dle ustanovení čl. 42 obecního 
zřízení řádně svolána a že jest tolik údů výboru obecního pospolu, aby mohl výbor platná 
usnesení činiti, přikročeno  
 

k dennímu pořádku: 
 
1. Zápis o poslední schůzi konané dne … 19… přečten, schválen a podepsán. 
 
Pan starosta zahajuje schůzi, první to v novém Československém státě s následujícím 
proslovem: 
Pánové, po třech stoletích poroby, nepomíjející zásluhou našich bratří za hranicemi v čele 
s nesmrtelným Masarykem, obnovitelem národa našeho, počínáme žíti ve svém samostat-
ném státě. Radostně vzrušeni skládáme veliké naděje na rozkvět našeho státu, aby stát 
náš byl dokonalý, musí každá jeho součást býti dokonalá. I my jsme taková důležitá sou-
část a jest tedy na nás, abychom povinnostem nám svěřeným v duchu nové doby učinili za 
dost. Prosím Vás, abyste každý dle sil svých pomohl v obci pracovati, bychom až při prvých 
volbách na základě demokratického volebního řádu provedených mohli občanstvu předati 
správu obce s plným vědomím, že vůle naše plně kryje se s duchem nynější demokratické 
doby. 
 
Přípis okresního výboru ohledně všenárodní daně. 
Pan starosta předčítá přípis okresního výboru ze dne 31. 10. 1918 č. 1163 ohledně vše-
národní daně. 
Po delší debatě usneseno věnovati obnos 300 K, kterýž se rozdělí mezi lidumilné spolky: 
z toho připadá na Komenského Vídeň III/1 40 K, na Národní divadlo v Brně 40 K, na dar 
svatováclavský 100 K, národnímu výboru v Kladně 60 K, Národní Jednotě Sev. v Trutnově 
20 K, Podpůrnému spolku nevidomých pro země koruny České 20 K, spolek pro zřízení 
dětské nemocnice a chorobince v Praze 20 K. 
K návrhu p. K. Nerada usneseno věnovati na vdovy a sirotky po českých legionářích 500 K. 
Dary v úhrnném obnosu 800 K zaslány 27. XII. 1918. 
 
Umístění příslušnice Sreiberové do ústavu. 
Jelikož zima se blíží a příslušnice naše Sreiberová, jsouc obci na obtíž, přes sebevětší 
obnos na ni měsíčně povolený, usnáší se obec. zastupitelstvo učiniti potřebné kroky, aby 
táž vzata byla do ústavu. K provedení pověřen pan Fr. Kubr. 
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Žádost Jos. Svobody zedníka v čp. 162 bydlícím o domovské právo. 
Jelikož jmenovaný bydlí v obci trvale 11 roků, přijímá se do svazku příslušníků. 
 
Pan Henych se dotazuje, zda-li je možno přeptat se u úřadů, by zrekvírované zvony byly 
navráceny. Věcí touto usneseno pověřiti pana faráře. 
 
Pan Fr. Kubr navrhuje, by zažádáno bylo na nové Československé ministerstvo železnic, 
aby ranní rychlík č. 1 jedoucí ku Kladnu zde stavěl. Usneseno žádost nechat potvrdit okol-
ním obecním úřadům. Žádost podepsána od obecních úřadů v Litovicích, Sobíně, Chýni, 
Chrášťanech, Jinočan, Jenče a Hostouně. Zaslána Československému ministerstvu železnic 
dne 22. XI. pod č. 1880. 
 
Tom Chlupatý starosta, Karel Nerad, Jan Kohoutek 
 

Tím byl denní pořádek úplně vyčerpán, a poněvadž se nikdo více ke slovu nehlásí, byla 
schůze ukončena. 
Přečteno, schváleno a podepsáno. 
V … dne … 19… 

Starosta: 
Člen výboru: 
Člen výboru: 

 
Zapisovatel:  
 

Na skladě má „Závod tiskařský a vydavatelský“ v Roudnici n. L. – Skl. č. 74. I. 
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Zápis 

sepsaný v místnosti u obecního úřadu v Hostivici dne 7. prosince 1918 
o schůzi výboru obecního. 
 
Sezení toho se súčastnili: 
Obecní starosta jako předseda: Tom Chlupatý. 
Obecní radní: Jos. Kozák. 
Členové obecního výboru: Karel Mulatsch, Karel Nerad, Jan Kohoutek, Jos. Vlasák, Jos. 

Henych, Jos. Šafařík. 
 

Jednání: 
 
Když předsedající starosta obce zjistil, že byla schůze tato dle ustanovení čl. 42 obecního 
zřízení řádně svolána a že jest tolik údů výboru obecního pospolu, aby mohl výbor platná 
usnesení činiti, přikročeno  
 

k dennímu pořádku: 
 
1. Zápis o poslední schůzi konané dne … 19… přečten, schválen a podepsán. 
 
Čtení zápisu z předešlé schůze. 
Zápis přečten a schválen. 
 
Schválení koncese Boh. Hamouze. 
Přípis okresní politické správy Národního Výboru v Kladně ze dne 19. 12. 1918 čís. 65215 
přečten. Obecní zastupitelstvo ničeho nenamítá proti udělení koncese ve smyslu § 2, 5 a 6, 
jakož i § 18 živnostenského řádu.24 
 
Žádost socialistické rady v Hostivicích, by obecní zastupitelstvo neprodleně 
resignovalo. 
Pan starosta zahajuje debatu a přimlouvá se, by v zásadě proti rozpuštění se ničeho nena-
mítalo, ale však ježto vláda rozpuštění ihned nedoporučuje, bylo toto provedeno až po 
uzavření účtů. Pan Vlasák navrhuje rozpuštění ihned a žádá zaprotokolování. Usneseno 
přibrati čtyři členy obecního zastupitelstva z vrstev nezastoupených, které navrhne socia-
listická rada, a obecní zastupitelstvo nerozpouštěti, jelikož jest konec správního roku, 
a tudíž nutno účty uzavříti. Tím odpověděno na první dva body přípisu. Co se týče bodu 
třetího soc. rady ohledně stížností na obec. zastup. v otázkách aprovisačních, usneseno 
požádati S. R. o podání vážných důvodů. 
 
Prodej válečných půjček. 
Pan starosta vysvětluje, že k tomu jest zapotřebí schválení obecního zastupitelstva, načež 
obecní zastupitelstvo se usnáší dáti Městské spořitelně v Unhošti plnou moc, by válečné 
[půjčky] prodala. 
 

 
24  Hostinec K Nádraží čp. 115. V tomto domě existoval hostinec již dříve. 
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Žádost Družstva pro postavení tělocvičny v Hostivicích a tělocvičné jednoty 
Sokol o vrácení peněz obci na válečné půjčky půjčených. 
Obecní zastupitelstvo usneslo se, by obnos byl vyplacen z běžných příjmů. 
 
Pan Jos. Vlasák žádá, by svolána byla aprovisační komise, k níž přibráni 2 revi-
soři účtů. 
Schváleno. 
 
Tom Chlupatý starosta, Josef Vlasák, Fr. Kubr, Mulatsch, Josef Kozák, Jan Kohoutek, Karel 
Nerad 
 

Tím byl denní pořádek úplně vyčerpán, a poněvadž se nikdo více ke slovu nehlásí, byla 
schůze ukončena. 
Přečteno, schváleno a podepsáno. 
V … dne … 19… 

Starosta: 
Člen výboru: 
Člen výboru: 

 
Zapisovatel:  
 

Na skladě má „Závod tiskařský a vydavatelský“ v Roudnici n. L. – Skl. č. 74. I. 
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Zápis 

sepsaný v místnosti u obecního úřadu v Hostivici dne 12. dubna 1919 
o schůzi výboru obecního. 
 
Sezení toho se súčastnili: 
Obecní starosta jako předseda: p. Tomáš Chlupatý. 
Obecní radní: p. Kozák Josef, p. Závora Antonín. 
Členové obecního výboru: Kubr František, Nerad Karel, Kohoutek Jan, Mulatsch Karel, 

Vlasák Josef, Kalina Matěj, Uhlík Antonín. 
 

Jednání: 
 
Když předsedající starosta obce zjistil, že byla schůze tato dle ustanovení čl. 42 obecního 
zřízení řádně svolána a že jest tolik údů výboru obecního pospolu, aby mohl výbor platná 
usnesení činiti, přikročeno  
 

k dennímu pořádku: 
 
1. Zápis o poslední schůzi konané dne 7. prosince 1918 přečten, schválen a podepsán. 
k němuž p. Vlasák podotýká, že zápis není správný v bodu resignace obecního zastupi-
telstva, že návrh jeho byl přijat, ale v další debatě zásadně usneseno s resignací posečkati, 
až účty obecní vyřízeny budou. 
Ohledně prodeje válečných půjček p. starosta oznamuje, že Měst. spořitelna v Unhošti 
půjčky prodala, že se však musí čekat na vyšetření, jaké škody obce utrpěly upsáním 
půjček. 
Zápis pak schválen. 
 
I. Vyřízení došlých dopisů a žádostí. 
a) Okresní školní rada přípisem ze dne 18. prosince 1918 čís. 4432 oznamuje, že jsou při 
zdejší obecné škole ponechány 2. a 3. pobočka do 31. prosince 1919, s vyzváním, že mají-
li tyto pobočky potrvati i ve školním roce 1919–20, jest nutno, by správa školy ihned po 
provedeném zápisu předložila řádně upravený návrh na jich ponechání. 
Zpráva se béře na vědomí. 
 
b) Okresní výbor v Unhošti přípisem ze dne 12. prosince 1918 číslo 1363 poukazuje na 
nedostatečné spojení železniční a telefonní ve středních Čechách a vyzývá obce, jež jsou 
na té věci interesovány, by o nápravu zažádaly buď u ředitelství pošt a telegrafů, nebo 
u ministerstva železnic. 
Zpráva se béře na vědomí, leč v době nynější, kdy ústřední úřady přetíženy jsou prací, 
bylo by bezúčelné nějaké kroky činiti. 
 
c) Okresní výbor v Unhošti přípisem ze dne 27. prosince 1918 čís. 1351 poukazuje na vý-
hodnost pojišťování požárních přípřeží zvláště v nynější vysoké ceně koní. 
Jelikož dle nyní vydaných nařízení nesmí hasičské sbory jen do nejbližší obce k požáru 
a prémie požární jest příliš vysoká, usneseno přípřeže nepojišťovat. 
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d) Pan Josef Čermák majitel čp. 1 v Hostivici uvádí, že ubytovaní tam vojíni nešetří majet-
ku, ale svévolně jej ničí a poškozují, a žádá o náhradu za ubytování i náhradu za svévolně 
poškozený majetek. 
Zpráva béře se na vědomí a pan starosta o věci té s p. Čermákem osobně dodatečně 
pojedná. 
 
e) Žádost Družiny českých invalidů válečných ze zemí koruny svatováclavské se sídlem 
v Pardubicích o příspěvek. 
Usneseno věnovati jim obnos 20 kor. 
 
f) Žádost Národní jednoty severočeské za udělení příspěvku. 
Povoluje se obnos 10 kor. 
 
g) Žádost „Českého srdce“ ve Slezsku za udělení příspěvku. 
Ponecháno na dobu pozdější. 
 
h) Udělení příspěvku na československý Červený kříž. 
Pan starosta oznamuje, že ve štědrých dnech věnoval tomuto účeli obnos 300 korun, 
a žádá o dodatečné schválení. Obnos věnovaný se schvaluje. 
 
II. Vyřízení žádostí chudinských. 
a) Žádost pozůstalých dětí po zemřelém Janu Šroubkovi v Hloubětíně za udělení náhrady 
na pohřeb a udělení příspěvku na nájemné a oděv. 
Pan Uhlík jest náhledu, aby jeden člen obecního zastupitelstva osobně rodinné poměry 
žadatelů vyšetřil, a úkolem tím pověřen pan Vlasák. 
 
b) Vyrovnání účtu Václava Kellera truhláře z Hostouně za rakev pro Antonína Semeráda. 
Jelikož není účet potvrzen obcí, ponechává se bez rozhodnutí. 
 
c) Zvýšení chudinské podpory Františku Novotnýmu. 
Podpora se zvyšuje z 18 kor. čtvrtletně na 24 kor. 
 
III. Žádost Františka Kapalína z Hostivice čp. 151 za udělení práva domovské-
ho. 
Žadatel se přijímá, jelikož námitek žádných nestává. 
 
IV. Vyrozumění okresního hejtmanství v Kladně ze dne 2. dubna 1919 číslo 
56399 o stavbě spojovací okresní silnice z Hostivice směrem k Jenečku v délce 
363,50 m, v čemž jest i stavba nového mostu u Nekolovic. 
Přípis čten a usneseno: vyzvati okres, by co nejdříve se stavbou započal, a nebude-li tak 
moci okres učiniti co nejdříve, provede stavbu silnice obec dle podmínek okresního výboru 
a stavbu zadá oprávněnému podnikateli. 
 
V. Vyzvání okresního hejtmanství v Kladně ze dne 27. března 1919 číslo 10742, 
by obecní zastupitelstvo zdejší se vyslovilo o odloučení obce od okresu Kladen-
ského a přidělení její k okresu Smíchovskému. Protokol o bodě tomto jednající, 
v němž pojaty mají být otázky a úpravy majetkové i hospodářské, jež s opat-
řením tím souvisí, má býti podán okresnímu hejtmanství nejdéle do 15. dubna 
tohoto roku, jinak by učiněno bylo rozhodnutí bez vyjádření obce. 
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K bodu tomuto obecní zastupitelstvo činí následující prohlášení: Obec Hostivická nachá-
zející se na nejvýchodnějším cípu okresu Kladenského, má jedno z nejnevýhodnějších 
spojení nejen s úřady okresními, ale i s okresním hejtmanstvím. Rovněž tak se to má jak 
s pomocí lékařskou, tak i s nákupem léků a občané zdejší obrací se v těchto záležitostech 
s mnohem bližší a lépe spojenou obcí Libocí a příležitostnějšími lékárnami pražskými. Co se 
pak týče styků hospodářských a obchodních, jsou tyto výhradně a jedině udržovány 
s Prahou, s okresem pak vůbec ne. V ohledu kulturním jest naprosto vyloučena možnost, 
aby děti z obce zdejší navštěvovati mohly některé vyšší učiliště v okresu, a také všechny 
děti zdejší, mající možnost vyššího vzdělávání, navštěvují školy v Praze a předměstích. 
Konečně nutno ještě poukázati, že zřízením Velké Prahy, do níž pojata jest i Liboc, obec 
zdejší stane se nejbližším a největším předměstím Velké Prahy se strany západní a majíc 
již teď výhodné spojení s Prahou, bude hledaným místem ubytovacím i usídlovacím. Obec 
zdejší patřila již dříve k okresu Smíchovskému a byla při ustanovení hejtmanství Kladen-
ského proti své vůli k tomuto připojena. Z výše uvedeného vidno, že jak zájem občanů, tak 
i budoucí rozkvět obce jest vázán na nejužší spojení s východem, a že tedy připojení její 
k okresu Smíchovskému sloužiti bude k dobru. 
 
VI. Projednání obecního rozpočtu pro rok 1919 a stanovení výše obecní přiráž-
ky na úhradu schodku. 
Prve, než přikročeno k projednávání rozpočtu obecního pro rok 1919, zjištěno, že rozpočet 
byl dle nařízení § 72 zřízení obecního po zákonitou dobu 14 dnů řádně k veřejnému 
nahlédnutí vyložen a že proti témuž žádných námitek učiněno nebylo. 
Dle návrhu rozpočtového vykazuje rozpočet vydání 10 572 kor. 67 hal., úhradu pak jen 
317 kor. 51 hal., takže jevící se schodek 10 265 K 16 hal. nutno hraditi obecní přirážkou, 
kteráž by činila 80 %. 
Na to se předčítají jednotlivé položky rozpočtu za sebou jdoucí, tak zvyšují se položky 
v chudinství 1 o 24 kor., položka 7 o 100 kor., tudíž chudinství se zvyšuje o 124 kor. 
Rozpočet řádný se upravuje v položce č. 2 o 100 kor., při položce 17 o 700 kor., při 
položce 21 se dává obnos 50 kor. a při položce čís. 22 se dává obnos 200 kor. Tím se 
zvyšuje rozpočet o 1 174 kor., takže celkový schodek pro rok 1919 obnáší 11 439 K 16 hal. 
Na krytí tohoto schodku usnáší se obecní zastupitelstvo, by schodek hrazen byl 90% 
obecní přirážkou ku všem přímým daním v obci předepsaným. 
 
VII. Upravení služného obecnímu tajemníkovi. 
Obecní zastupitelstvo se usnáší, by roční služné činilo 2 500 kor. za polodenní zaměstnání, 
ale tajemník se musí zavázati, že veškeré kancelářské práce v pořádku povede. Týž na to 
přistupuje. 
 
VIII. Stanovení odměny chlebové komisi. 
Usneseno za vykonané práce vyplatiti odměnu 420 kor. Rovněž taková odměna vyplatí se 
nyní pracujícím silám v obnosu téže výše. 
 
IX. Zvolení revizorů účtů za rok 1918 a na zbývající periodu roku 1919. 
Zvoleni pánové pan Uhlík, p. Kubr a p. Nerad. 
 



PRAMENY K HOSTIVICKÉ HISTORII – řada L – svazek č. H2 
Kniha zápisů ze schůzí obecního zastupitelstva Hostivice 1913–1919 68 
 

 

 

X. Volné návrhy a dotazy. 
1. Usnesení, jakým způsobem uctíti výročí slavné přísahy za osvobození národa, učiněné 
v Praze 13. dubna 1918. 
Usneseno, by vsazena byla lípa svobody, a to způsobem slavnostním. Slavnostní vsazení 
by se konalo v pondělí velikonoční. Obecní zastupitelstvo béře na se krytí nákladu se vsa-
zením a úpravou místa toho spojeného. 
 
2. Pan Uhlík předčítá svůj náhled za použití bažantnice pro zoologickou zahradu. Obecní 
zastupitelstvo souhlasí, by toto upozornění dáno bylo do veřejnosti tiskem. 
 
3. Pan Kalina se dotazuje, co jest se žádostí za udělení práva domovského Janu Tomanovi, 
kterou si podal hned loňského roku a vyřízení dosud nedostal. 
Usneseno jej dodatečně vyrozuměti, že byl za příslušníka přijat ve schůzi dne 17. dubna 
1918. 
 
Jelikož návrhů žádných nestává, prohlašuje předsedající schůzi za skončenou. 
 
starosta, Karel Nerad, Jan Kohoutek 
 

Tím byl denní pořádek úplně vyčerpán, a poněvadž se nikdo více ke slovu nehlásí, byla 
schůze ukončena. 
Přečteno, schváleno a podepsáno. 
V … dne … 19… 

Starosta: 
Člen výboru: 
Člen výboru: 

 
Zapisovatel:  
 

Na skladě má „Závod tiskařský a vydavatelský“ v Roudnici n. L. – Skl. č. 74. I. 
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Zápis 

sepsaný v místnosti u obecního úřadu v Hostivici dne 28. května 1919 o schů-
zi výboru obecního. 
 
Sezení toho se súčastnili: 
Obecní starosta jako předseda: p. Tomáš Chlupatý. 
Obecní radní: p. Ant. Závora, p. Josef Kozák.  
Členové obecního výboru: p. Kubr František, Kohoutek Jan, Kalina Matěj, Mulatsch Karel, 

Nerad Karel, Vlasák Josef. 
 
Před zahájením jednání žádá starosta obce, by na pořad schůze dnešní pojaty byly dva 
body: Zadání projektu stavby silnice a zadání projektu stavby mostku přes strouhu. 
 

Jednání: 
 
Když předsedající starosta obce zjistil, že byla schůze tato dle ustanovení čl. 42 obecního 
zřízení řádně svolána a že jest tolik údů výboru obecního pospolu, aby mohl výbor platná 
usnesení činiti, přikročeno  
 

k dennímu pořádku: 
 
1. Zápis o poslední schůzi konané dne 12. dubna 1919 přečten, schválen a podepsán. 
 
I. Žádost Politického Slovenského klubu v Košicích za udělení příspěvku na 
pomník Komenskýho. 
 
II. Žádost České učednické útulny ve Vídni za podání příspěvku. 
Usneseno věnovati 10 kor. 
 
III. Podání zprávy o výsledku šetření rodinných a majetkových poměrů rodiny 
po Janu Šroubkovi v Hloubětíně. 
Pan Vlasák oznamuje, že rodina se nachází skutečně v trudných poměrech, a doporučuje 
udělení příspěvku. Usneseno věnovati rodině 400 kor. 
 
IV. Zpráva o krocích na stavbu silnice. 
Pan starosta podává zprávu o usnesení okresního výboru, že stavbu silnice nebude pro-
vádět, dokud nebude rozhodnuto, zda obec zůstane při okrese. V důsledku toho předal 
p. starosta další vedení prací panu Haklovi a žádá, by bylo obecním zastupitelstvem 
povoleno hraditi mu vzešlé výlohy a náklady. Obecní zastupitelstvo s náhledem souhlasí. 
 
V. Zpráva revizorů účtů obecních za rok 1918 a schválení těchže. 
Pan Nerad podává zprávu o provedené revisi účtů a sděluje, že veškery položky byly 
s doklady porovnány a správnými shledány. Veškeren příjem obnášel 42 700 K 10 hal., 
vydání 39 086 K 69 hal., takže se jeví přebytek 3 613 K 41 hal., avšak po odečtení ještě 
nezaplacených položek ve výši 3 354 K 68 hal. jest skutečný přebytek z roku 1918 – 
258 K 73 hal.  
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Jelikož p. Uhlík nebyl při revisi přítomen, navrhuje se náhradníkem p. Kohoutek a schválení 
účtů se odkládá do schůze příští. 
 
VI. Žádost tajemníka za změnu usnesení obecního zastupitelstva ze dne 
12. dubna 1919. 
Dotyčný v žádosti uvádí, že neznaje veliké množství agendy obecní, vzal na se závazek, že 
při polodenním zaměstnání postačí s vyřizováním agendy. Poněvač to však není možné ani 
za celé dny a noci, žádá za sproštění závazku neb případné jiné rozřešení. Obecní zastupi-
telstvo se usnáší na přídavku 500 kor. pro zbývající pololetí a nové obecní zastupitelstvo 
nechť upraví služební závazek dle rozhodnutí svého, jelikož rozpočet je již značně zatížen; 
přídavek tento jest jako drahotní ku zákl. služnému. 
 
VII. Projednání účtu za správu sporáku po uprchlících. 
Předkládá se účet p. Kopky znějící na obnos 219 kor. 10 hal., ač sporák nemá větší ceny 
jak 50 kor. Usneseno předvolati p. Kopku, aby na účtu něco slevil, načež se záležitost pro-
jedná ve schůzi příští. 
 
VIII. Žádost obecního strážníka za zvýšení služného a příspěvku na oblek. 
Usneseno zvýšiti mu příspěvek na oblek o 100 kor. Co se pak týče žádosti o zvýšení služ-
ného, odkládá se do rozhodnutí nového obecního zastupitelstva, jelikož žádost byla podá-
na již po projednání rozpočtu a tento nelze více zatěžovati.  
 
IX. Zadání projektu stavby silnice. 
Projednáno při bodu 4. 
 
X. Zadání projektu stavby mostku přes strouhu (příchod ze silnice ku škole). 
 
Volné návrhy a dotazy. 
 
Jelikož návrhů žádných nestává, prohlašuje předsedající schůzi za skončenou. 
 
Karel Nerad, Fr. Kubr, Tom Chlupatý starosta, Mulatsch, Jan Kohoutek, Matěj Kalina, Josef 
Vlasák, Josef Kozák 
 
Ku zápisu se poznamenává, že se stavbou silnice není možno započíti, až zajištěna bude 
státní subvence, což teď není možno očekávati. 
 

Tím byl denní pořádek úplně vyčerpán, a poněvadž se nikdo více ke slovu nehlásí, byla 
schůze ukončena. 
Přečteno, schváleno a podepsáno. 
V … dne … 19… 

Starosta: 
Člen výboru: 
Člen výboru: 

 
Zapisovatel:  
 

Na skladě má „Závod tiskařský a vydavatelský“ v Roudnici n. L. – Skl. č. 74. I. 
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Zápis 

sepsaný v místnosti u obecního úřadu v Hostivici dne 27. června 1919 o schů-
zi výboru obecního. 
 
Sezení toho se súčastnili: 
Obecní starosta jako předseda: p. Tomáš Chlupatý. 
Obecní radní: p. Závora Antonín, p. Kozák Josef.  
Členové obecního výboru: Kohoutek Jan, Vlasák Josef, Nerad Karel, Kalina Matěj, Mulatsch 

Karel, Kubr František. 
 

Jednání: 
 
Když předsedající starosta obce zjistil, že byla schůze tato dle ustanovení čl. 42 obecního 
zřízení řádně svolána a že jest tolik údů výboru obecního pospolu, aby mohl výbor platná 
usnesení činiti, přikročeno  
 

k dennímu pořádku: 
 
1. Zápis o poslední schůzi konané dne 28. května 1919 přečten, schválen a podepsán. 
 
II. Vyjádření o udělení hostinské koncese ing. Jos. Čermákovi. 
Okresní politická správa v Kladně přípisem ze dne 31. května 1919 č. 17101 žádá o vyjád-
ření, zda proti žadateli ve smyslu § 2, 5, 6 a 18 živ. zák. není žádných námitek. Proti 
udělení koncese se nečiní námitek, když živnostník bude oprávněn k provozování živnosti, 
když v čp. 1 zřízena bude místnost pro přechovávání cizinců a zřízena noclehárna pro 
chudé cestující.25 
 
III. Projednání účtu za pohřeb Antonína Semeráda. 
Obecní úřad v Hostouni přípisem ze dne 17. června 1919 číslo 1040 oznamuje, že 
pohřbením zdejšího příslušníka Antonína Semeráda vzešly útraty v obnosu 98 K, a žádá se 
o náhradu výloh. Obecní zastupitelstvo se usnáší vrátiti účet s poznámkou, že není v účtu 
položky za vykopání hrobu a že účet za rakev i rubáš neodpovídá výši pohřebních výloh 
obecních chudých. 
 
IV. Projednání přípisu správy všeob. veř. nemocnice v Praze na uhražení nákla-
du 236 K. 
Správa všeobecné nemocnice v Praze přípisem ze dne 21. června 1919 číslo 763 ozna-
muje, že jest nutno poskytnouti zdejšímu příslušníku 49letému Josefu Náprstkovi dvě berle 
a orthopedickou botu, což vyžaduje obnos 236 K, a žádá proto za sdělení, zda jest obec 
ochotna náklad ten nésti. 
Usneseno, aby správa nemocnice sdělila, jakým způsobem a kde se dotyčnému úraz stal, 
by se mohlo zjistiti, zda poplatkem není povinna některá nemocenská pokladna, případně 
úrazovna. 
 

 
25  Šlo o převod živnosti v rámci rodiny, v čp. 1 byl hostinec U Koruny již předtím. 



PRAMENY K HOSTIVICKÉ HISTORII – řada L – svazek č. H2 
Kniha zápisů ze schůzí obecního zastupitelstva Hostivice 1913–1919 72 
 

 

 

V. Zpráva revizorů účtů za rok 1918 a schválení těchže. 
Za revizory podává zprávu pan Kohoutek a Kubr a sděluje, že veškeré položky byly 
s doklady porovnány a správnými shledány. Veškeren příjem obnášel 42 700 K 10 hal., 
vydání 39 086 K 69 hal., takže se jeví přebytek 3 613 K 41 hal., avšak po odečtení ještě 
nezaplacených položek ve výši 3 354 K 68 hal. jest skutečný přebytek z roku 1918 – 
258 K 73 hal., a doporučuje účty ku schválení. 
Účty se pak jednohlasně schvalují. 
 
VI. Návrh na zakoupení obrazu Vítězná píseň Svobody pro kancelář. 
Nakladatelství obrazů Josefa Fišera v Praze II. Václavské náměstí čís. 69 nabízí tyto obrazy 
jak bez rámu, tak i zarámovaný. 
Ponecháno do příští schůze. 
 
Volné návrhy a dotazy. 
Pan starosta oznamuje, že schůze tato jest poslední v tomto složení a jest tudíž nutno, aby 
i projednána byla záležitost aprovisační; dluhy jiné nejsou než ty, které mají místní 
obchodníci, jež byli skutečně po odrážce poplatků takřka úplně nehorováni, a ani dloužky 
ty nejsou velké, činíce asi 914 K 42 hal. u p. Vlasáka, p. Kubr Antonín neví dosud výši 
schodku. Na úhradu příslušných schodků jest jmění v obnosu 2 591 K 45 hal. ušetřené 
z dřívějších přebytků aprovisačních. 
Obecní zastupitelstvo se usnáší, by ušetřené jmění poskytnuto bylo na úhradu doložených 
doplatků účtů obchodníkům místním. 
 
Pan starosta podává přehlednou zprávu o jmění a hospodářství obce, děkuje přítomným 
za podporu po čas úřadování jemu poskytovanou. 
 
Jelikož návrhů žádných nestává, prohlašuje předsedající schůzi za skončenou. 
 
Tom Chlupatý starosta, Mulatsch, Jan Kohoutek, Antonín Závora, Matěj Kalina, Josef 
Vlasák, Josef Kozák, Fr. Kubr 
 
Tím byl denní pořádek úplně vyčerpán, a poněvadž se nikdo více ke slovu nehlásí, byla 
schůze ukončena. 
Přečteno, schváleno a podepsáno. 
V … dne … 19… 

Starosta: 
Člen výboru: 
Člen výboru: 

 
Zapisovatel:  
 

Na skladě má „Závod tiskařský a vydavatelský“ v Roudnici n. L. – Skl. č. 74. I. 
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Zápis 

sepsaný v místnosti u obecního úřadu v Hostivici dne 29. června 1919 o usta-
vující schůzi obecního zastupitelstva. 
 
Sezení toho se súčastnili nově zvolení členové obecního zastupitelstva: 
Arnold Pavel, Bouška Václav, Čermák Josef, Eiman Bohuslav, Hájek Tomáš, Chlupatý 
Tomáš, Kapalín Václav, Kalina Matěj, Kodet Antonín, Kojzar František Černý Bohumil, 
Končil František, Kliment František, Krajcr Antonín, Křížová Ludmila, Mrnka Rudolf, 
Nebeský Josef, Novotný Jan, Pechlát František, Řehák František, Sláma Václav, Stehlík 
Václav, Sulan Jan, Šváb František, Závora Antonín. 
   
I. Složení slibu (§ 59 o. ř.). 
Pan František Pechlát, učitel, pověřený dozorčím úřadem jako zástupce téhož, poukazuje 
na § 59 vol. řádu o povinném složení slibu věrnosti Československé republice, jakož i že 
ten, kdo by ku slibu chtěl připojiti své výhrady nebo dodatky, považován býti musí co 
takový, že odpírá složení slibu a odmítá přijetí volby. Žádá pak, by přítomní podáním ruky 
předepsaný slib vykonali. Po provolání Slávy presidentu Masarykovi všichni přítomní 
prohlášením a podáním ruky skládají povinný slib a podpisem složení slibu stvrzují. 
 
II. Zvolení předsedy dle stáří a členů volební komise (§ 60 v. ř.). 
Nejstarším členem obecního zastupitelstva jest pan Čermák Josef z volební skupiny 
Československé strany lidové a jest tudíž předsedou volební komise. Za členy volební 
komise jsou p. Kalina Matěj, p. Řehák František, p. Pechlát František. 
 
III. Volby (§ 62 v. ř.): 
a) starosty, 
b) I. náměstka, 
c) II. náměstka. 
Voleno hlasovacími lístky. Odevzdáno 24 hlasů a obdrželi: 
Bouška Václav 22 hlasů, Tom Chlupatý 1 hlas, neplatný 1 hlas. Jest tedy starostou Bouška 
Václav. 
Přikročeno k volbě I. náměstka. Odevzdáno 24 hlasů a obdrželi:  
Závora Antonín 22 hlasů, Tom Chlupatý 1 hlas, Fr. Pechlát 1 hlas, jest tedy zvolen 
I. náměstkem Závora Antonín. 
Při volbě II. náměstka odevzdáno 24 hlasů a obdrželi: 
Hájek Tomáš 17 hlasů, Fr. Pechlát 4 hlasy, Tom Chlupatý 1 hlas, Fr. Kojzar 1 hlas, Jan 
Sulan 1 hlas. Jest tedy zvolen II. náměstkem Hájek Tomáš. 
 
IV. Volba členů obecní rady (§ 64 v. ř.). 
Při volbě obecní rady zvoleni: pp. Eiman Bohuslav, Stehlík Václav, Kojzar František, Tomáš 
Chlupatý, Čermák Josef. 
 
V. Volba komisí (§ 64 v. ř.): 
a) finanční. 
Do komise finanční za obecní zastupitelstvo zvoleni: Řehák František, Sláma Václav, 
Kapalín Václav, Mrnka Rudolf, Chlupatý Tomáš a Čermák Josef. 
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b) stavební. 
Do komise stavební zvoleni z obecního zastupitelstva a občanstva: Krajcr Antonín, Nebeský 
Josef, Škvor Antonín, Kapalín Josef, Arnold Pavel Kojzar František, Procházka Václav, 
Kliment František, Hakl Antonín – volbu nepřijal, Kubr František. 
 
c) zdravotní. 
Do komise zdravotní zvoleni: Šváb František, Stehlík Václav, Donát Josef, Foubík Václav 
z Jenečka, Kalina Matěj, Kojzar František, Pechlát František, Novotný Jan. 
 
d) trestního senátu. 
Do trestního senátu zvoleni: Nebeský Josef, Řehák František, Souček Václav, Lundák Voj-
těch, Dusík František, Kodet Antonín, Kubr František, Čermák Josef. 
 
Tím byl pořad dnešní vyčerpán. 
Nově zvolený starosta ujímá se slova, děkuje za důvěru, žádá za společnou práci k dobru 
obce a občanstva a žádá, by se obecní zastupitelstvo usneslo, jak se má úřadovati a kdy 
by se měl úřad převzíti. Pan Chlupatý apeluje na přítomné, by starosta byl všemožně 
všemi členy obecního zastupitelstva i komisemi podporován. 
Pan Stehlík žádá, by před předáním obecního úřadu za součinnosti obecního zastupitelstva 
provedena byla úřední revise a aby tuto provedl okresní výbor. Čas se stanoví dle toho, 
kdy tak bude moci učiniti okresní výbor. Při revisi súčastní se mimo obou starostů nově 
zvolení I. a II. náměstek a po provedené revisi se sezve na nejbližší neděli nové i staré 
obecní zastupitelstvo. 
Pan Pechlát žádá, by další pravidelné schůze obec. zastupitelstva se nekonaly v neděli, 
nýbrž dle možnosti v sobotu odpoledne. Náhled se schvaluje. 
Pan Chlupatý jest náhledu, že by od 1. července mohlo nové obecní zastupitelstvo převzíti 
svoji funkci, ovšem bez závaznosti na hospodaření do 30. června 1919. Pan Řehák k tomu 
připomíná, by dosavadní starosta vedl za součinnosti nového starosty úřad do té doby, až 
bude provedena revise. Nově zvolený pan starosta sděluje, že může býti přítomen vždy 
dopoledne od 9 do 10 hodin. Pan Mrnka žádá, by současně ustanovena byla nová obecní 
rada, by činila táž svá rozhodnutí. Návrh se přijímá a obecní rada se ustanoví v úterý dne 
1. července v 7 hod. večer. 
Pan Pechlát žádá, by členové komisí oznámeni byli dozorčímu úřadu. 
Pan starosta na to prohlašuje schůzi za skončenou. 
 

Tím byl denní pořádek úplně vyčerpán, a poněvadž se nikdo více ke slovu nehlásí, byla 
schůze ukončena. 
Přečteno, schváleno a podepsáno. 
 
V Hostivici dne 29. června 1919. 
Starosta: Bouška Václav 
Člen výboru: Kojzar, Kalina, R. Mrnka 
Zapisovatel: Jaroslav Najman 
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Zápis 

sepsaný v místnosti u obecního úřadu v Hostivici dne 1. července 1919 
o schůzi obecní rady. 
 
Sezení toho se súčastnili: 
Obecní starosta jako předseda: Bouška Václav, I. náměstek: Závora Antonín, II. náměstek: 
Hájek Tomáš, členové obecní rady: Tomáš Chlupatý, Kojzar František, Čermák Josef, 
Eiman Bohuslav, Stehlík Václav. 
   
Předání úřadu. 
Majetek obce předčítá se dle inventáře. 
Vkladní knížky se kontrolují, státní stříbrné renty dle stvrzenek rovněž, tyto renty uloženy 
jsou jako záruka u Městské spořitelny v Unhošti na válečné půjčky. 
Mapa obecní není k potřebě, musí se opatřiti jiná. 
Regulační plán obce se nachází u okresního výboru v Unhošti. 
Stůl psací ponechá zde prozatím pan starosta, než bude moci obec laciněji nový zakoupiti. 
Dluh na válečné půjčky ku dne 31. prosince 1918 činí 2 669 K 61 hal. 
Ve stvrzence Městské spořitelny v Unhošti při uložené tam rentě číslo 101994 znějící na 
obnos 700 zl. r. m. zaneseno jest omylem, že zní na 700 kor., což se dodatečně musí 
Městskou spořitelnou opraviti. 
Tím bylo předávání předmětů a jmění dle inventáře skončeno. 
 
Po té přikročeno k projednání a převzetí účtu obecního. 
Před početním jednání prohlašuje p. Chlupatý, že pokladna obecní se vede současně 
s pokladnou místní školní rady, ale účetní knihy se vedou odděleně a že bude tudíž nutno 
účetní převedení provésti oboje. Co se účtu obecního týče, nebylo dosud možno provésti 
úplné vyúčtování s příjmy a výdaji s uprchlíky spojenými a není tudíž přesná číslice sumy, 
jaká se má okresnímu hejtmanství vracet. 
Účet obecní vykazuje: 
Přebytek z roku 1918 – 3 613 K 41 hal, příjem do 1. července 1919 – 7 588 K 04 h, tedy 
úhrnem 11 201 K 45 h. 
Vydání do 1. července 1919 6 467 K 98 h, jest tedy hotovost 4 733 K 47 h, z kteréhožto 
obnosu na úhradu schodku místní školní rady zapůjčeno 4 459 K 04 h a v pokladně jest 
obnos 275 K 43 h, jest tedy hotovost 4 733 K 47 h ku dni 1. července správná. 
Účet místní školní rady jest: vydání do 1. července 8 325 K 55 h, příjem 1 600 K, jest 
schodek 6 725 K 55 h, tento schodek jest kryt: zápůjčkou z obecní pokladny 4 458 K 
04 hal a půjčkou p. Chlupatýho 2 267 K 51 h, tedy celkem 6 725 K 55 h. 
Pohledávka p. Chlupatýho jest 2 267 K 51 hal a ponechává p. Chlupatý obnos ten na krytí 
svých přirážek a prozatímní dispozici. K účtu ještě připomíná, že v přijatých přirážkách jest 
vykázáno, že mají všichni poplatníci zaplaceno a jsou s obcí vyrovnáni. Zaplaceno však 
nemají: státní dráha obnosem 158 K 77 h a 39 K 69 hal. vojenská zbrojnice 16 K 69 h 
a 4 K 17 hal., kteréž obnosy náleží p. Chlupatému. Tím bylo předání úřadu zakončeno 
a záleží na členech obecní rady, zda chtí účetní položky s doklady porovnati. 
 
Václ. Bouška, Bohuslav Eiman, Hájek Tomáš, Stehlík Václav, Antonín Závora, Čermák 
Josef, Kojnar, Tom Chlupatý 
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Volné návrhy: 
I. Jelikož není peněz na krytí běžných výdajů, usneseno vyzvati správu zdejšího velkostat-
ku, obce Litovice a Sobín, by co nejdříve splatili část školních přirážek. 
 
II. Potřebné věci pro kancelář jako papír, zápisník o schůzích obstará p. Pelc a budou se 
takové potřeby kupovati na účet, jelikož paušál nestačí. 
 
III. Účet p. Kopky se vyrovná a dá se mu prozatímně 50 kor. 
 
IV. Příští schůze obecní rady stanovena na sobotu 5. července o 4 hod. odpoledne. 
 
V. Panu Chlupatýmu náleží ještě obnos 38,50 K za stavební dávku u p. Bočka. 
 
Poznámky k zápisu: 
Pan starosta oznamuje, že provedena revise účtů s doklady za přítomnosti p. Závory 
a p. Hájka za letošní rok a že scházejí jen dva doklady na 300 K dar červenému kříži a na 
132 K za obrazy presidenta Masaryka, kteréž doklady p. Chlupatý dodatečně zaopatří. 
Ohledně položky na úhradu za opravu kostela a fary vysvětluje p. Chlupatý, že patronát 
musí opravy provádět, obec jest povinna dodati potažné a nádenické práce a to jsou ony 
náklady na obci požadované. 
 
Pojednání o místní školní radě. 
Pan starosta předčítá okresní usnesení starostů, by se místní školní rada v nynějším složení 
nesvolávala, dokud nynější zákony jsou v platnosti. Usneseno, by nutné práce konali se za 
součinnosti správce školy, zástupce obce Litovice a Sobína, s volbou nové místní školní 
rady se posečká. 
 
Předložení účtů a rozpočtů obecních a místní školní rady. 
Jelikož originál rozpočtu obecního přiložen jest ku žádosti za povolení ku vybírání přirážek, 
předkládá se opis. Rozpočet a účet místní školní rady se předkládá. Pan Chlupatý předčítá 
jednotlivé položky a podává k nim vysvětlení. Rozpočet se béře na vědomí. 
Pak se předčítá rozpočet i účet místní školní rady, k němuž pan Chlupatý podává vysvět-
livky. Ohledně položky za uhlí rozpředena debata a předpočet se prozatímně béře na 
vědomí. 
Předčítá se přípis správce školy o potřebných opravách v obou školách. Pan Kojzar navr-
huje, aby vysláni byli tři členové obecní rady, by žádané opravy si prohlédli a navrhli pak 
pouze nejnutnější k provedení. Ustanoveni pp. Kojzar, Eiman a starosta. Ku komisi té se 
přizve truhlář Mach. 
 
Stanoviti poplatky z míst: Stanoví se následující zásada: Od případu k případu dle 
pozorovaného příjmu jakož i dle času, jak zde dlouho se zdrží: z houpaček 2–4 K, 
z kolotoče 2,50 h., z kramářské boudy 1 K. Dávka ze zábav se odkládá do příští schůze. 
 
Ostatní se ponechává do následující schůze. 
 
V Hostivici dne 12. července 1919. 
Starosta: Bouška Václav 
Člen výboru: Kojzar, Hájek Tomáš 
Zapisovatel: Jaroslav Najman 
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Zápis 

sepsaný v místnosti u obecního úřadu v Hostivici dne 12. července 1919 
o schůzi obecní rady. 
 
Sezení toho se súčastnili: 
Obecní starosta jako předseda: Bouška Václav, I. náměstek: Závora Antonín – nepřítomen, 
II. náměstek: Hájek Tomáš, členové obecní rady: Tomáš Chlupatý, Kojzar František, 
Eiman Bohuslav, Čermák Josef, Stehlík Václav. 
   

Jednání: 
 

Když předsedající starosta obce zjistil, že byla schůze tato dle ustanovení čl. 42 obecního 
zřízení řádně svolána a že jest tolik údů výboru obecního pospolu, aby mohl výbor platná 
usnesení činiti, přikročeno k 
 

dennímu pořádku: 
 
1. Zápis o poslední schůzi konané dne 5. července 1919 přečten, schválen 
a podepsán. 
 
I. Poznámky ku zápisu. 
Pan Chlupatý poznamenává, že scházející doložku na 132 K dodá mu firma Ptáček co 
nejdříve a doložku na 300 K dodá mu hejtmanství, jelikož příslušný obnos tam byl zaslán. 
Pan Kojzar poznamenává, že ku komisionelnímu zjištění nemá býti přibrán truhlář Mach, že 
se o tom sice mluvilo, ale neodsouhlasilo; pan starosta pak podává zprávu o zjištěných 
a skutečně nutně potřebných opravách ve škole. V prvé řadě jest nutna oprava pumpy, 
obojích vrat a dát zasklít rozbité okenní tabule. S pumpou se to provede tak, že ji pan 
Kopka vyndá a rozebere, načež p. starosta a p. Kojzar tuto prohlédnou a co za potřebné 
by uznali, další zařídí. To, co by bylo nutné opraviti ve staré škole, nebylo ještě zjištěno. 
Jelikož více poznámek ku zápisu nebylo, byl tento schválen a podepsán. 
 
2. Zpráva o udělení daru 100 K. 
Pan starosta sděluje, že divadelní kroužek v Hostivici (pokladník pan Methoděj Rochus) 
věnoval obnos 100 K na postavení mohyly padlým vojínům z Hostivice. Zpráva se béře na 
vědomí. 
 
3. Vyřízení přípisu okresní komise pro péči o mládež. 
Táž přípisem ze dne 27. června t. r. číslo 160 oznamuje, že Anna Konopová dovršením 
14. roku byla propuštěna z péče komise, příspěvek za II. ¼letí téže již nevyplacen a aby 
byl z obce zdejší do péče navržen jiný sirotek. 
Usneseno, že se navrhne jedno z dětí po Karlu Veselým, t. č. na výchově v Tachlovicích. 
Ohledně vypláceného příspěvku, o čemž nebylo p. Chlupatýmu nic známo, se vyšetří, kdo 
a od kdy a v jaké výši tento příspěvek bral. 
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4. Zapravená výloh za Náprstka všeobecné nemocnici v Praze. 
Správa nemocnice na zdejší dotaz číslo 956 odpovídá, že Josef Náprstek při krádeži uhlí 
byl střelen vojínem službu konajícím a že tu tudíž nestává povinnost ani zaměstnavatele 
ani nemocenské pokladny neb úrazovny ku zaplacení nákladu za berle a orthopedickou 
botu v obnosu 236 K a že povinnost ta spadá na domovskou obec. Poněvač ani povinní 
příbuzní jsou chudí, usneseno obnos ten obcí zapraviti. 
 
5. Podání zprávy o krocích stran revise obec. hospodářství. 
Okresní výbor přípisem ze dne 5. 7. číslo 901 sděluje, že úkolem tím pověřena jest Zemská 
kancelář pro revisi obecního a okresního hospodářství v Praze III., Dražického náměstí, jež 
podmínky a vše bližší podá. Usneseno tam dopsati. 
 
6. Žádosti o příspěvky pro červený kříž. 
Československý červený kříž žádá za přistupování za členy a konání sbírek, poněvač též za 
ustanovení se místní odbočky. Usneseno vyčkati dalších instrukcí a provedení sbírky po 
obci svěřiti místním dívkám. Obec jest přispívajícím členem. 
 
7. Vyzvání na reservování míst legionářům. 
Přípis ministerstva národní obrany se předčítá a usneseno odpověděti, že míst zde žádných 
není, a vyskytnou-li se později nějaká, nutno je reservovati pro legionáře místní. 
 
8. Hrazení nákladu na školní potřeby pro chudou mládež. 
Poukazuje se na stálé měnění učebnic, a až tyto budou definitivně stanoveny, zaujme se 
k tomu zajisté příznivé stanovisko. Potřebný materiál pak dodá správa školy. 
 
9. Nařízení o dodání 400 kg živé váhy na měsíc červenec. 
Okresní pol. správa na Kladně nařizuje dodání 400 kg živé váhy, a k rekvisici přibrati usta-
novenou obecní komisi. K návrhu p. Chlupatýho usneseno, že se dříve z obce zdejší žádná 
dávka nedá, dokud nebude od p. Fr. Trýby zabrána rekvírovaná kráva; totéž se sdělí 
nakupovači dobytka. V komisi pro rekvisici dobytka zasedají pánové: starosta obce, Kubr 
František, Kozák Josef, Šafařík Josef, Žebera Josef, Koucký Josef a Kalina Matěj. 
 
10. Zapravení účtů. 
Účet pana Pelce na 82 K za dodaný papír a knihu se zapraví. Předplatné na Obecní zájmy 
v obnosu 8 K 10 hal., rovněž účet společnosti „Unie“ v obnosu 12 K 70 h, až oznámí, zač 
se má účet platit. 
 
11. Návrh na zvolení komisí: 
a) aprovizační, 
b) bytové, 
c) chudinské, 
d) pro sestavení seznamu porotců. 
Usneseno, by strany v obecním zastupitelstvu zastoupené navrhly si sami své členy, a sice 
dle poměrného svého zastoupení, a aby každá strana přinesla již hotový návrh do schůze 
obecního zastupitelstva. Pan Chlupatý navrhuje, aby do komise aprovisační zvoleno bylo 
5 obchodníků a tři členové z obecního zastupitelstva. Návrh se schvaluje. Komise apro-
visační, bytová a chudinská budou 8mi členné, komise pro sestavení seznamu porotců 
4 členná, v níž musí býti dvě ženy. Do této komise dá každá strana 1 člena. 
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12. Návrh na zvolení: 
a) policejního revisora, 
b) jatečního dozorce, 
c) dessinfektora. 
Usneseno, by tito funkcionáři zvoleni byli obecním zastupitelstvem. Jelikož však úřad 
jatečního dozorce jest nutno, by byl obsazen, přebírá prozatímně do doby, než obecní 
zastupitelstvo místo to obsadí, pan Kojzar. Funkci dessinfektora provádí obyčejně obecní 
strážník a mohla by tato zvyklost zůstat v platnosti i nadále. 
 
13. Návrh na zavedení povinného ručení obce a pojištění požárních přípřeží. 
Pan starosta podává zprávu, že městský tajemník z Unhoště při pořádaném zde samo-
správném kurzu vřele odporučoval pojištění toto dokládaje, že prémie nejsou tak velké 
a často jediný případ úrazu na veřejném statku nahradí kolikaleté prémie. Usneseno návrh 
tento odporučiti obecnímu zastupitelstvu ku přijetí. Ohledně pojištění požárních přípřeží 
usneseno případ odložiti, až se vyšetří výše prémií, která má býti vysoká. 
 
14. Návrh na zrušení zvyku vydržovati býka z obecního majetku. 
Poněvač užitek z býka má jen část občanů, není přípustno, by byl vydržován z majetku 
obce, neboť má zde pastýř v užívání bezplatně obecní pozemky. Pan Chlupatý na to 
poukazuje, že jak pozemky, tak i pastouška byly majetkem starousedlickým, ale byl tento 
již velmi dlouho veden jako majetek obce, takže tu o nějakém právu starousedlickém 
nebude sporu. Jest tu však dlužní úpis na 700 zl. r. m., který byl složen jen několika čísly 
v seznamu vyznačených, a ten bude nutno ponechati asi jako příspěvek na vydržování 
býka. Bližší vysvětlení si podá p. Chlupatý ve schůzi ob. zastupitelstva po úradě s místními 
zájemníky, s čímž přítomní souhlasí. 
 
15. Vybírání poplatků za používání veřejného statku. 
Poplatek již dříve stanovený se vybéře od toho času, kdy byl posledně vybírán. 
 
16. Stanovení dražby na ovoce „v úvoze“. 
Dražba se provede ve čtvrtek dne 17. tm. o ½ 7. hod. večer. Odhad provede p. Kubr, 
dražbu p. starosta, p. Hájek a p. Chlupatý. Přednostní právo mají zdejší invalidé. 
 
17. Stanovení dne pro schůzi obecního zastupitelstva. 
Schůze konati se bude v sobotu odpoledne dne 26. července t. r. 
 
Volné návrhy a dotazy: 
Pan Chlupatý žádá, by tajemník vyhotovil předběžný seznam porotců, jenž by sloužil 
za podklad seznamu úřednímu. 
 
Pan Hájek žádá za dodávání vyhlášek též do Jenečka a současně jedné oznamovací tabule. 
Zařídí se tak. 
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Pan starosta podává zprávu o usnesení stavební komise ohledně opravy mostku u pana 
Bočka;26 táž navrhuje, zdaž by bylo možno v dohodě provésti úpravu takto: obec by 
dodala potřebný materiál, velkostatek povozy a p. Boček by hradil práci. Pan Boček jest 
pozván na den 13. t. m. k prohlášení o zaujatém stanovisku. Usneseno požádati pana 
stavitele Hakla, by předložil rozpočet s opravou mostku spojený. 
 
Tím schůze skončena. 
 

Tím byl denní pořádek úplně vyčerpán, a poněvadž se nikdo více ke slovu nehlásí, byla 
schůze ukončena. 
Přečteno, schváleno a podepsáno. 
 
V Hostivici dne 12. července 1919. 
Starosta: Bouška Václav 
Člen výboru: Tom Chlupatý, Josef Čermák 
Zapisovatel: Jaroslav Najman 
 

Na skladě má „Závod tiskařský a vydavatelský“ v Roudnici n. L. – Skl. č. 74. I. 

 

 
26  U Peterkova mlýna. 
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Zápis 

sepsaný v místnosti u obecního úřadu v Hostivici dne 19. července 1919 
o schůzi obecní rady. 
 
Sezení toho se súčastnili: 
Obecní starosta jako předseda: Václav Bouška, I. náměstek: Antonín Závora, II. náměstek: 
Tomáš Hájek, členové obecní rady: Tomáš Chlupatý, Josef Čermák, Bohuslav Eiman, 
František Kojzar, Václav Stehlík. 
   

Jednání: 
 

Když předsedající starosta obce zjistil, že byla schůze tato dle ustanovení čl. 42 obecního 
zřízení řádně svolána a že jest tolik údů výboru obecního pospolu, aby mohl výbor platná 
usnesení činiti, přikročeno k 
 

k dennímu pořádku: 
 
1. Zápis o poslední schůzi konané dne 12. července 1919 přečten, schválen 
a podepsán. 
 
1. Podání zprávy o dražbě ovoce. 
Předčítá se protokol o dražbě, z něhož vidno, že ovoce koupil invalida p. Antonín Kavka za 
35 K, že dotyčný obnos i s chudinským % ihned zapravil. 
Zpráva se béře na vědomí. 
 
2. Podání zprávy o zrušení zvyku vydržovati býka z obecního majetku. 
Pan Chlupatý sděluje, že ve schůzi zájemníků bylo o předmětu tomto jednáno, že ze strany 
té není žádných námitek, ale právě byl projednán zákon v Národním shromáždění 
o zrušení privilegií starousedlických, tedy že by bylo nejlepší posečkati, až zákon ten bude 
uveřejněn, a pak další kroky dle toho zaříditi. 
 
3. Podání zprávy o vyjednávání s p. Bočkem ohledně mostku. 
Pan starosta oznamuje, že pan Boček přišel, když již zde nebyl přítomný, a týž svůj náhled 
sdělil tajemníkovi. Dle zprávy tajemníka pan Boček na návrh komise stavební nepřistupuje. 
Zpráva se béře na vědomí. 
 
4. Podání zprávy o opravě pumpy ve škole. 
Pan Eiman oznamuje, že pumpa se musila vytáhnout a rozebrat. Bylo třeba dáti nový 
ventil a píst opatřiti jinou kůží. Pumpa nyní dobře funguje. Pan řídící byl pak p. Eimanem 
upozorněn, by neopomenul při prvních mrazech otevříti záklopku. Dále jest ještě nutno 
opraviti oboje vrata. Zpráva vzata na vědomí. 
 
5. Projednání účtu za pohřeb Ant. Semeráda. 
Obecní úřad v Hostouni vrátil účet s poznámkou, že paní Kellerová trvá na zaplacení 
požadované výše, jelikož cena jest přiměřená. Usneseno, by účet byl předán okresnímu 
výboru v Unhošti, aby výši pohřebného nákladu upravil. 
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6. Návrh na pořízení dvou nových vývěsních tabulí. 
Jelikož jest nutno, by oznámení a vyhlášky více byly ve známost uváděny usneseno, že 
ze stávajících 2 vývěsních tabulí dá se jedna do Jenečka, druhá na dům p. Šafaříka čís. 58 
a dvě nové se pořídí; z nich jedna bude větší a zůstane při místnosti obecního úřadu. Než 
se přikročí k přendání, vyzve se truhlář p. Mach, by starší obě vývěsní tabule prohlédl 
a přebarvil. 
 
7. Pan starosta se dotazuje, jak se to má s kmenovým jměním. 
Pan Chlupatý podává vysvětlení, že kmenové jmění musí zůstati neztenčeno, pouze úroky 
z něho se používají na běžná vydání obce. Na kmenové jmění jsou vkladní knížky. Když 
obec musila stavěti issolační barák, vypůjčila si větší část kmenového jmění na stavbu tu 
se svolením okresního výboru, kterýž určil, že obec musí každoročně spláceti vypůjčený 
obnos částkou 160 K. Zbylá část jest na knížkách. 
Zpráva vzata na vědomí. 
 
8. Ustanovení se trestního senátu. 
Pan starosta oznamuje, že byl sice zvolen trestní senát, ale složení jeho není právoplatné. 
Dle dosud platných zákonů se trestní obecní senát skládá za starosty neb jeho náměstka 
a dvou přísedících. Poněvač on sám jest jinými záležitostmi přetížen, navrhuje, by byl 
předsedou senátu zvolen pan Závora. Schvaluje se. Za přísedící zvoleni: p. Chlupatý 
a p. Hájek. Pan Chlupatý žádá, by případné projednávání záležitostí bylo stanoveno na ne-
děli ráno asi kolem 8 hodin. Usneseno se dle toho říditi. 
 
9. Návrh na ustanovení stálých revisorů účtů. 
Pan starosta žádá, by zvoleni byli stálí revisoři obecního hospodářství, by tito mohli, kdy-
koliv se jim zlíbí, provésti revisi. Návrh se schvaluje, volbu provede obecní zastupitelstvo. 
 
10. Návrh, aby v každé komisi zasedal člen obecní rady. 
Návrh se odůvodňuje, by v radě obecní se mohla sledovati činnost jednotlivých komisí 
a aby členové obecní rady byli jako referenti té které komise. Z dosud zvolených komisí 
nezasedá žádný člen obecní rady ve stavební komisi, a protož bude nutno v této provésti 
změnu. Návrh se schvaluje. 
 
11. Stanovení času pro svolení zástupců obcí jako prozatímních členů místní 
školní rady. 
Schůze se svolá na sobotu dne 9. srpna na 2. hod. odpol. s vytyčeným programem. 
Přiškolené obce Litovice a Sobín se pozvou, by vyslaly po 2 zástupcích. Za obec zdejší jsou 
do místní školní rady delegováni p. Chlupatý a p. Hájek, třetím jest starosta obce jako 
předseda. 
 
Volné návrhy a dotazy. 
12. Doplacení účtu p. Kopkovi. 
Protože p. Kopka nutně potřebuje peníze na zakoupení materiálu, usneseno, by se mu 
zbývající částka doplatila, kteráž činí 69 K 10 hal. Pan starosta sděluje, že sice jest asi 
kolem 500 K v pokladně, blíží se však konec měsíce a tu bude potřebovati na výplaty 
služného, chudinských podpor obnos nejméně 700 K, a kde peníze ty vzít. Táže se pak 
p. Chlupatýho, zda jest nějaká hotovost z aprovisace. Pan Chlupatý sděluje, že jest uložen 
obnos něco přes 2 000 K u místní Raiffeisenky, z nichž náleží jemu asi 1 200 K, jež byly 
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v několika částkách místní aprovisaci půjčeny, zbytek pak jest pohledávka místních 
obchodníků. O bodu tom pozvedena delší debata. 
Pan Chlupatý navrhuje, že ze svého obnosu vyzvedne asi 500 K a zapůjčí je obci na 
výplatu běžných účtů. Přijímá se. 
 
13. Návrh, aby zajištěny byly pozemky pro rozvoj obce nutné. 
Pan starosta poukazuje na nutnost zajistiti pro obec nějaké pozemky, jež budou nutny pro 
různé stavby: jako rodinných domků, škol, útulen a pod. Usneseno navrhnouti obecnímu 
zastupitelstvu, by se zjistily tři pozemky, a to za Kocourkovic, u cihelny a za Káclovic. 
Ku podání žádostí končí lhůta 16. září. 
 
14. Pan Závora navrhuje, aby byl též učiněn pokus, zda by byl obci navrácen 
pozemek „krechty“, který svého času byl s velkostatkem za část parku vyměněn. Usne-
seno s věcí posečkati, až se zjistí, zda by se mohlo docíliti zdárného výsledku, jelikož 
směna byla zákonně provedena. 
 

Tím byl denní pořádek úplně vyčerpán, a poněvadž se nikdo více ke slovu nehlásí, byla 
schůze ukončena. 
Přečteno, schváleno a podepsáno. 
 
V Hostivici dne 19. července 1919. 
Starosta: Václ. Bouška 
Člen výboru: Bohuslav Eiman, Václav Stehlík 
Zapisovatel: Jaroslav Najman 
 

Na skladě má „Závod tiskařský a vydavatelský“ v Roudnici n. L. – Skl. č. 74. I. 
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Zápis 

sepsaný v místnosti u obecního úřadu v Hostivici dne 2. srpna 1919 o schůzi 
obecní rady. 
 
Sezení toho se súčastnili: 
Obecní starosta jako předseda: Václav Bouška, I. náměstek: Antonín Závora, II. náměstek: 
Tomáš Hájek, členové obecní rady: Tomáš Chlupatý, Bohuslav Eiman, Josef Čermák, 
Václav Stehlík, František Kojzar. 
   

Jednání: 
 

Když předsedající starosta obce zjistil, že byla schůze tato dle ustanovení čl. 42 obecního 
zřízení řádně svolána a že jest tolik údů výboru obecního pospolu, aby mohl výbor platná 
usnesení činiti, přikročeno k 
 

k dennímu pořádku: 
 
1. Zápis o poslední schůzi konané dne 19. července 1919 přečten, schválen 
a podepsán. 
 
II. Čtení zápisu ze schůze obecního zastupitelstva. 
Ku zápisu obč. Chlupatý poznamenává, že nálezy komise stavební nutno bráti jen jako 
návrhy, jelikož v komisi není zákonný odborník technický. Obč. starosta odpovídá, že také 
nálezy takové nelze jinak považovati než za výkon místního ohledání různých objektů 
pouze oprav vyžadujících, k novostavbám, přestavbám nebo přístavbám musí býti vždy 
přibrán technický, případně i zdravotní znalec. Obč. Chlupatý žádá, by požádána byla 
místní školní rada o propůjčení učebny pokračovací školy pro schůze obecního zastupi-
telstva. Obč. starosta prohlašuje, že tak pro nejbližší schůzi místní školní rady učiní. Co se 
pak týče stížnosti k místnímu velitelství ohledně patron, podává starosta následující 
zprávu: Dnes došli jsme já, obč. Eiman a místo nemocného obč. Mrnky obč. Závora ke 
kapitánovi Schreibrovi, jemuž jsme předali žádost co stížnost písemně; ku této stížnosti 
připojili jsme ještě dodatek na stížnosti podané stranami do neslušného chování některých 
polních hlídek s mladými děvčaty. Na to pan kapitán odpověděl, že vhodná opatření ještě 
dnes učiní. Stran dotazu, kdo tyto hlídky ustanovil, nemůže dáti správnou odpověď, 
poněvač věci takové činí buď velitelství na Kladně, nebo v Praze, ale po vyšetření slibuje 
další zprávu podati. Obč. Eiman navrhuje dotázati se velitelství v Kladně, kdo sem setninu 
určil, proč je zde, a že mimo polní hlídky jest tu úplně zbytečná, při níž ještě působí 
nepříjemnosti. 
Jiných poznámek nebylo, zápis se béře k vědomí. 
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III. Zvolení obilní komise. 
Obč. Chlupatý oznamuje, že zde byl proveden odhad sklizně a že odhadce vrchní správce 
velkostatku p. Souček odhadl následující výnos po 1 ha: pšenice zimní 17 q, pšenice jarní 
16 q, žito 15 ½ q, ječmen 18 q, oves 15 q, tudíž odhad dosti vysoký. Přidělený kontingent 
se musí bezpodmínečně dodati, a poněvač úrodu nemá každý stejnou, navrhuje, aby 
zvolena byla 8členná komise ze 3 rolníků, 3 malorolníků a 2 členů hospodářské rady, kteří 
by pak pochůzkou zjistili, kdo a kde má úrodu slabší a kde lepší, dle čehož se rozdílení 
kontingentu na jednotlivé pěstitele rozděliti spravedlivě dalo. Návrh schválen a do komise 
zvoleni: za rolníky p. Chlupatý, p. Kubr, p. Kozák, za malozemědělce p. Koutný Jos., 
p. Žebera, p. Kalina a za hospodářskou radu obč. starosta a obč. Šváb. Pochozí komise se 
vykoná v úterý dne 5. srpna o 1 hod. odpol. 
 
IV. Upravení cestného strážníkovi. 
Obč. starosta poukazuje, že dosavadní cestné strážníkovi činí 3 K, takže musí při jízdě 
drahou ze svého doplácet. Usneseno stanoviti cestné na 5 kor. 
 
V. Složení slibu obecních zřízenců. 
Obč. starosta oznamuje, že mají obecní zřízenci v ruce obecní rady složiti slib poslušnosti 
a věrnosti, načež obecnímu strážníkovi a tajemníkovi předčítá se následující slib: 
„Slibuji, že věrně a poctivě sloužiti budu k dobru a prospěchu obce, říditi se budu pokyny 
a nařízeními mi vykázanými a že poslušen budu rozkazů udělených mi mými představený-
mi.“ 
Podáním roky a prohlášením obou „slibuji“ jest úkon ten skončen. 
 
6. Pořízení obecní mapy a regulačního plánu. 
Obč. Chlupatý k bodu tomuto poznamenává, že v Praze se po úřadě pro vydávání katast-
rálních map poptal, ale byl posílán z kanceláře do kanceláře, takže konečně nepořídil niče-
ho. Navrhuje, aby dotazem u okresního výboru byla zjištěna přesná adresa ústavu, a při té 
příležitosti okresní výbor urgován na vydání regulačního plánu. Usneseno tak učinit. 
 
7. Zvolení komise pro soupis nemovitého majetku. 
Po vyměnění náhledů usneseno, by tajemník případné pokyny stranám uděloval. 
 
8. Provedení vyzkoušení hromosvodů na škole. 
Usneseno opravu provésti a požádati pana Kozáka, by zjistil, zda vyzkoušení jest řádně 
provedeno. 
 
Různé: 
Stížnost o prodeji masa. 
Obč. Hájek si stěžuje, že řezník Josef Šimáček prodává masu vlastně jen, komu chce. Obč. 
Chlupatý poukazuje na okolnosti, za jakých dobytek nebo i maso p. Šimáček kupuje, a že 
mu tedy nelze rozkazovati, komu má maso prodávati. Rovněž tak činí i občan starosta 
i obč. Eiman. Obč. Kojzar konečně připomíná, že již i hospodářská rada ve věci té vhodná 
opatření učinila, na další činí přípravy a že v té věci bude možno snad již v příští schůzi 
podati určitějších zpráv. 
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Dotaz o revisi účtů. 
Obč. Kojzar se dotazuje, kdy by se mohla provésti usnesená revise, zda v sobotu či v ne-
děli; obč. starosta jest toho náhledu, že by byla nejlepší neděle dopolední v učebně pokra-
čovací školy, o čemž se však stane ještě dohoda. 
 
Dotaz o uložení obnosu 100 K. 
Obč. Čermák se dotazuje, zda jest uložen dar 100 K na mohylu padlých vojínů. Obč. sta-
rosta odpovídá, že není, jelikož potřebuje každého peníze na běžná vydání, ale stane se 
tak ihned, jakmile bude míti pohromadě větší obnos. Obč. Čermák béře na vědomí. 
 
Příští schůze. 
Jelikož nic důležitého není k projednávání, svolá se příští schůze na pozvání. 
 

Tím byl denní pořádek úplně vyčerpán, a poněvadž se nikdo více ke slovu nehlásí, byla 
schůze ukončena. 
Přečteno, schváleno a podepsáno. 
 
V Hostivici dne 2. srpna 1919. 
Starosta: Václ. Bouška 
Člen výboru: Antonín Závora, Hájek Tomáš 
Zapisovatel: Jaroslav Najman 
 

Na skladě má „Závod tiskařský a vydavatelský“ v Roudnici n. L. – Skl. č. 74. I. 
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Zápis 

sepsaný v místnosti u obecního úřadu v Hostivici dne 19. srpna 1919 o schůzi 
obecní rady. 
 
Sezení toho se súčastnili: 
Obecní starosta jako předseda: Bouška Václav, I. náměstek: Závora Antonín, II. náměstek: 
Hájek Tomáš, členové obecní rady: Tomáš Chlupatý, Josef Čermák, Frant. Kojzar, Václav 
Stehlík, Bohuslav Eiman. 
   

Jednání: 
 

Když předsedající starosta obce zjistil, že byla schůze tato dle ustanovení čl. 42 obecního 
zřízení řádně svolána a že jest tolik údů výboru obecního pospolu, aby mohl výbor platná 
usnesení činiti, přikročeno k 
 

k dennímu pořádku: 
 
1. Zápis o poslední schůzi konané dne 2. srpna 1919 čten a ku zápisu tomu se 
činí poznámky a dotazy. 
Obč. Kojzar, zda došla odpověď na intervenci o ubytování posádky. Obč. starosta dává 
přečísti dopis jako odpověď na tuto intervenci, z níž zřejmo, že posádku zde umístilo 
vojenské velitelství na Kladně a o konání vojenských polních hlídek zažádala zdejší četnic-
ká stanice. Odpověď se béře prozatímně na vědomí, ale jelikož měl setník Smrček jako 
velitel místní posádky v hostince obč. Procházky učiniti výrok, že socialistické strany se 
měly uvést na odstranění polních hlídek, což není pravdou, usneseno ve věci té provésti 
další šetření, a dokáže-li se pravdivost výroku, učiniti kroky, by setník byl z místa zdejšího 
odvolán, jelikož i chování jeho neodpovídá cti důstojnické.  
Co se pak týče stížnosti obč. Hájka do prodeje masa řezníkem Šimáčkem, nápravu činí 
hospodářská rada. 
Více poznámek nebylo, zápis schválen a podepsán. 
 
Vyřízení došlých dopisů. 
Na žádost spolku Komenskýho ve Vídni povolen dar 10 kor. 
Žádost Matice Opavské se zamítá a přiložený blok se vrátí zpět. 
Na přípis Ministerstva sociální péče se odpoví, co Fousek dostal, jest postačitelné. 
Ohledně dopisu o přídělu palivového dříví usneseno dopsati na lesní inspektorát o příděl 
dříví a kam jsme jím přiděleni. 
Žádost Emila Schmida za udělení práva domovského se odloží do vyšetření potřebných 
ku žádosti dat. 
Přípis hospodářské správy se béře na vědomí a usneseno, než bude v činnosti pozemkový 
úřad, do té doby činit všecky možné kroky k docílení příznivého výsledku na pronájem 
části pozemků velkostatku náležejících. 
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Projednání dovozného za uhlí obč. Kalinovi. 
Obč. Kojzar přednáší žádost obč. Kaliny. Týž má za odvezení 1 vagonu uhlí 45 K, z toho 
musí dáti nakladači 15 K, skladači také 15 K, takže jemu zbyde pouze 15 K, požaduje 
obnos 60 K. Požadavek ten se schvaluje. Dále žádá, by mu byly zadány k přivezení 
dodávky a příděly aprovisační. Záležitost tato předána k rozhodnutí aprovisační komisi. 
 
Upravení kanalisace strouhy od nádraží k domu p. Šimáčka. 
O předmětu tom zaveden delší rozhovor. Všeobecně uznána potřeba toho a usneseno 
návrh doporučiti obecnímu zastupitelstvu k příznivému vyřízení. Předem však usneseno 
požádati pana Hakla, by vyhotovil náčrtek nákladu a jaká výše subvence by dala očekávati, 
by tím bylo zjištěno, mnoho-li bude musit hradit obec. 
 
Návrh na předplacení Věstníku Ministerstva pro zásobování lidu. 
Usneseno Věstník předplatiti. 
 
Žádost firmy Staněk na zapůjčení stříkačky. 
Obč. starosta přednáší žádost firmy na zapůjčení stříkačky k vyzkoušení tlaku kotle na den 
1. září. Usneseno žádosti vyhověti jako léta předešlá. 
 
Zprávy o činnosti komisí. 
Obč. starosta sděluje, že od poslední schůze byly v činnosti komise: aprovisační, obilní, 
trestní senát a místní školní rada. 
Za komisi aprovisační podává zprávu obč. Stehlík. Táž měla dvě schůze, předsedou jest 
obč. Mráz, jeho náměstkem obč. Kapalín, zapisovatelem obč. Stehlík. Účty, které má 
p. Kubr předložiti, dosud nepředložil a žádá, by mu dána 14denní lhůta k předložení účtů. 
Zboží, které v místě bylo, bylo při předání zváženo u obchodníků, doklady o tom má 
p. Mráz. Usneseno vyzvati p. Kubra, by nyní zcela určitě aprovisační účty do 14 dnů před-
ložil. 
Za trestní senát podává zprávu obč. Závora: Při jednom sezení vynesen byl rozsudek na 
zapravení pokuty a táž v obnosu 6 K zaplacena. 
Komise obilní měla pochůzku katastrem ku zjištění úrody a o jednání místní školní rady se 
předčítá zápis. 
 
Výsek masa z nutné porážky. 
Obč. starosta oznamuje, že řezník Josef Šimáček měl nutnou porážku a že maso z krávy 
ve váze asi 190 kg míní dne 21. srpna rozprodati, a táže se, jakým způsobem se to má 
státi. Aby poděleno bylo co nejvíce lidu usneseno, by pro rodinu se dávalo ½ kg. Obč. 
Eiman navrhuje, aby výsek byl veřejně oznámen, masem poděleni jen občané místní, 
prodej aby se prováděl jako dosud a při prodeji byl přítomen strážník k udržení pořádku 
a slečna Novotná zaznamenala, kdo maso obdrží. Na koho se nedostane, budiž též pozna-
menán a příště má právo býti prvním. Návrh se schvaluje. 
 
Zřízení obecní knihovny. 
Obč. starosta podává stručný výtah zákona a poukazuje, že obec zdejší jest povinna 
do roka veřejnou knihovnu a čítárnu zříditi. Žádá za zavedení rozpravy o předmětu, jakož 
i provedení dalších opatření. Po provedeném rozhovoru usneseno vyzvati spolky i jednot-
livce s poukazem na zákon a jež knihovny mají, jako stanovisko by zaujali buď pro daro-
vání, neb zapůjčení knih a aby do měsíce podali své zprávy. Zde mají knihovny: Hostivít, 
Sokol, železniční zřízenci, hasiči, knihovna na faře a sl. Vágnerová. 
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Různé: 
Cestné starostovi. 
Obč. Chlupatý navrhuje, aby upraveno bylo cestné starostovi, jakož i úhrada za ztrátu 
výdělku. Občan starosta žádá, by bod tento byl dán na pořad schůze příští. 
 
Obmezení pro kočující podniky zde. 
Obč. Závora poukazuje na stížnosti občanů, že jest zde jeden podnik za druhým, hrají 
dlouho do noci a ruší tím klid. Usneseno, by své produkce konali jen do 9 h. 
 
Příští schůze se svolá dle potřeby. 
 

Tím byl denní pořádek úplně vyčerpán, a poněvadž se nikdo více ke slovu nehlásí, byla 
schůze ukončena. 
Přečteno, schváleno a podepsáno. 
 
V Hostivici dne 19. srpna 1919. 
Starosta: Václ. Bouška 
Člen výboru: F. Kojzar, Boh. Eiman 
Zapisovatel: Jaroslav Najman 
 

Na skladě má „Závod tiskařský a vydavatelský“ v Roudnici n. L. – Skl. č. 74. I. 

 


